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Poslovna skupnost

Pripombe na samoupravni 
sporazum

Poslovna skupnost za razvoj kmetijstva in živil
ske industrije Slovenije je poslala v obravnavo sa
moupravni sporazum o združitvi v Poslovno skup
nost kmetijstva, ribištva in živilske industrije, po 
katerem naj bi se vse dosedanje poslovne skupnosti 
preoblikovale veno samo poslovno skupnost zaradi 
gospodarnejšega poslovanja poslovnih skupnosti.

Samoupravni sporazum je že obravnaval stro
kovni kolegij kmetijstva in predelovalne industrije 
naše sestavljene organizacije MERX in ugotovil, da 
določeni členi niso najbolj v prid racionalizaciji po
slovanja poslovnih skupnosti, zato je izoblikoval 
določene pripombe na sporazum in jih že pisno po
sredoval Poslovni skupnosti za razvoj kmetijstva in 
živilske industrije. Nekaj več o teh ugotovitvah pa 
nam je povedal Jože Gračnar, podpredsednik kole
gijskega poslovodnega organa za tehnologijo, proi
zvodnjo in poslovno koordinacijo:

Ocenjujemo, da predloženi samoupravni spora
zum in način oziroma oblika združevanja v Po
slovno skupnost ne sledi osnovno dogovorjenemu 
cilju racionalizacije poslovanja poslovnih skupno
sti. Na začetnih razgovorih o preoblikovanju po

slovnih skupnosti na Komiteju za kmetijstvo, goz
darstvo in prehrano smo ugotavljali, da je v pred
logu nove organiziranosti potrebno upoštevati vse 
druge obstoječe oblike povezovanja gospodarskih 
subjektov v sestavljeni organizaciji združenega 
dela, v Zadružni zvezi Slovenije, v splošnem zdru
ženju kmetijstva in predelovalne industrije, v po
slovni skupnosti, v zbornici in podobno. Ob upoš
tevanju aktivnosti in nalogah vseh teh povezav pa 
sedaj predlagajo poslovno skupnost, ki bo oprav
ljala tiste naloge, ki pa ne zadevajo skupnih aktiv
nosti v imenovanih povezavah.

Nadalje so posli 10. člena samoupravnega spora
zuma tako obsežni, da bi po naši oceni zahteval 
izredno obširen strokovni team, da bi lahko stro
kovno usmerjali razvoj, naložbe, združevanje sred
stev, dohodkovno povezovanje, trženje, izvoz, 
proizvodnjo, načrtovanje in podobno vseh članic 
Poslovne skupnosti v slovenskem prostoru. V na
sprotnem primeru pa bodo morale strokovne 
službe biti tako usposobljene, da bodo lahko pri
pravljale kakovostna gradiva za zbor delegatov,

izvršilni odbor ter še za 3 7 odborov in komisij. Zato 
menimo, da je predlog samoupravnega sporazuma 
preširoko zasnovan in nima realnih osnov za ena
kovredno in kakovostno obravnavanje vseh panog, 
združenih v Poslovno skupnost. Že sam predlog 
samoupravnega sporazuma obravnava oziroma 
predlaga ustanovitev sklada za nekatere dejavno
sti, živinorejski pospeševalni sklad. Za predelo
valno industrijo tega ne predvideva. Takih neenakih 
pristopov do nalog v osnovni proizvodnji in prede
lavi pa je skozi celotni predlog kar precej. Ocenili 
smo tudi, da je prvi korak k reorganizaciji Poslovne 
skupnosti s tem predlogom samoupravnega spora
zuma sicer narejen, da pa že v osnovi ne sledi ci
ljem, ki morajo biti odraz sedanje organiziranosti 
članic in drugih oblik povezovanja. Zato smo tudi 
predlagali Poslovni skupnosti za razvoj kmetijstva 
in živilske industrije, da se razprava podaljša in da 
predlagatelj pripravi razprave po regijah oziroma 
sozdih. V naši sestavljeni organizaciji si želimo pred 
usklajevanjem samoupravnega sporazuma skupno 
razpravo s predlagateljem in člani Poslovnih skup
nosti. Upam, da nam bo to tudi uspelo.«

Na delovnem obisku so poslo
vodni delavci sozda Milana Kne- 
Ževiča, Leona Freliha in Ivana 
Kukoviča seznanili predvsem s 
problematiko, ki danes najbolj 
pesti kmetijstvo in ki ni značilna le 
za poslovanje Merxovih kmetij
skih delovnih organizacij, ampak 
za slovensko kmetijstvo nasploh. 
Vso problematiko predsednik re
publiškega komiteja pravzaprav 
dobro pozna, saj se z njo srečuje 
tudi ob obiskih v drugih sloven
skih agroživilskih sistemih. Zato 
delovni razgovor ni imel namena 
le ponovno pretresati vseh pro
blemov, čeprav se temu skorajda 
ni dalo izogniti, pač pa opozoriti 
na počasnost in nesistematičnost 
pri reševanju kmetijske proble
matike in na zapostavljenost tega 
dela gospodarstva.

Reorganizacija gostinstva in turizma

Iniciativni odbor je pripravil program
Delati je začel iniciativni odbor za reorganizacijo Po sprejetem sklepu o pristopu k reorganizaciji, 

gostinstva in turizma v sestavljeni organizaciji naj bi do konca meseca aprila izdelali predlog orga-
Merx, ki ga je imenoval kolegijski poslovodni niziranosti. Ta naj bi upoštevajoč Zakon o združe-
organ. Iniciativni odbor si je na svoji seji določil nem delu zagotovil takšne organizacijske enote, da
program dela, po katerem bi dokonča marca v vseh bodo uspešno poslovale in zagotavljale nadaljnji
delovnih organizacijah gostinstva in turizma spre- razvoj,
jeli opredelitve o pristopu k reorganizaciji. Za spre
jem tega sklepa bo pripravil posebno študijo, ki bo Po razpravi o predloženem predlogu o reorgani- 
na osnovi analize sedanjega stanja in ocene možno- ziranosti bi po predvidenem terminskem načrtu do
sti, ki bi jih gostinstvo in turizem imela v sestavlje- konca meseca oktobra konstituirali ustrezne orga
ni organizaciji Mene, če bi bolje izkoristila raz- nizacijske enote, da bi z novim letom lahko začele
položljive materialnem kadrovske pogoje, nakazala delati.
usmeritev ob reorganizaciji. Podlaga za pristop k reorganiziranosti ne bodo le

ugotovitve o primernosti na osnovi sedanjega sta
nja, ampak tudi predvidene spremembe Zakona o 
združenem delu. Tako bo dejavnost gostinstva in 
turizma v sestavljeni organizaciji Mera lahko pri
čakala spremenjeni zakon že usklajeno z njegovimi 
novostmi.

In kdo so člani iniciativnega odbora za reorgani
zacijo gostinstva in turizma? Predsednik odbora je 
Mitja Pipan, njegov namestnik je Zvonko Strašek, 
člani odbora pa so še Žare Frančeškin, Jože Melan- 
šek, Peter Meštrov, Ružiča Mrevlje, Miro Verdnik, 
Marjan Trontelj, Tone Vrtič, Ivan Konečnik.

Samoupravna interesna skupnost

Brez
novih
obveznosti

Leto 1987 bo prehodno leto, v katerem bi naj 
ustanovili samoupravne interesne skupnosti za 
pospeševanje proizvodnje hrane in osnovne 
oskrbe. Ta zahteva, da pripravimo novo, celo
vito in učinkovitejšo ureditev, ki bo upoštevala 
vse dosedanje pozitivne izkušnje, izhaja iz druž
benega načrta SRS za obdobje 1986—1990, ki 
proizvodnjo hrane opredeljuje kot eno ključnih 
planskih nalog.

V SIS za pospeševanje proizvodnje hrane in 
zagotavljanje osnovne preskrbe v občini Celje, 
ustanovili naj bi jo do L 4. 1987, naj bi združe
vali sredstva po načelih vzajemnosti in solidar
nosti za skupno dogovorjene programe za po
speševanje družbeno organizirane tržne proi
zvodnje hrane, za zagotavljanje nemotene pre
skrbe in za blagovne rezerve.

Ustanovitev SIS za organizacije združenega 
dela ne predstavlja novih obveznosti, ampak gre 
v bistvu za samoupravno preoblikovanje že do
sedanjih oblik združevanja sredstev za pospeše
vanje kmetijstva, preskrbo in blagovne rezerve v 
skladu z novim zakonom o ukrepih za pospeše
vanje proizvodnje hrane in zagotavljanje 
osnovne preskrbe, ter o samoupravni interesni 
organiziranosti na teh področjih. Z novo SIS 
naj bi odpravili dosedanje pomanjkljivosti, to je 
podvajanje ukrepov, neusklajeno razvojno poli
tiko, razdrobljenost sredstev in podobno in zago
tovili enotnost in preglednost v republiki kot tudi 
v občini. Zagotovili naj bi enotno skupno ureja
nje teh področij in dana bo možnost odločanja 
združevalcev sredstev, pa tudi omogočen njihov 
nadzor nad namensko uporabo sredstev. Te
meljni cilj pa je vsekakor pospešitev uveljavljanja 
samoupravnih družbeno-ekonomskih odnosov 
in na tej osnovi uveljavljanje ekonomskih zlasti 
tržnih zakonitosti na celotnem področju proi
zvodnje hrane in zagotavljanja osnovne oskrbe.

V novoustanovljenem SiS bodo vsa tri po
dročja medsebojno povezan sistem, ki bo deloval 
tako, da b j posamezna programska usmeritev 
organizirana v obliki odbora, torej odbora za 
pospeševanje kmetijstva, odbora za preskrbo in 
odbora za blagovne rezerve, ki bodo sprejemali 
program za finančni načrt za svoja področja in 
skrbeli za uresničitev planskih nalog svojega po
dročja.

Zaradi učinkovitega dela bo skupščina SIS 
imela 40 delegatskih mest in bo enodomna.

In kakšni so načrti za letošnje leto? Glede na 
to, da se prispevne stopnje ne spremenijo, pred
videvajo, da bi za pospeševanje družbeno orga
nizirane tržne proizvodnje hrane združili 
600.000.000 dinarjev, za zagotavljanje osnovne 
preskrbe 200.000.000 dinarjev in za občinske 
blagovne rezerve 127.000.000 dinarjev.

Za letošnje leto so torej zagotovljena sredstvo 
za delovanje odbora za pospeševanje kmetijstvi 
in odbora za blagovne rezerve, njihov progran 
in finančni načrt pa bodo obravnavali na skupš 
čini novoustanovljene SIS. Odprto ostaru 
samo financiranje delovanja odbora za zagotav 
Ijanje osnovne preskrbe, ker je samoupravo 
sporazum za združevanje sredstev za intervenciji 
v proizvodnji in porabi hrane v občini Celje po
tekel v letu 1986 in zato sredstva za leto 1987 še 
niso zagotovili. Zato obenem s pristopom k usta
novitvi nove SIS tudi predlagajo, da delovne or
ganizacije pristopijo k podaljšanju SaS za zdru
ževanje sredstev za intervencije v proizvodnji ir 
porabi hrane v občini Celje še za leto 1987.
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Boljši poslovni rezultati
Pravilna komercialno finančna politika

Glede na to, da je delovna or
ganizacij a Potrošnik največ ja med 
našimi članicami po številu za
poslenih, da so se še pred dobrim 
letom dni ukvarjali s težavami ter 
da se približujemo sprejetju zak
ljučnega računa, smo za kratko 
oceno zaprosili direktorja te de
lovne organizacije Alojza Foršt- 
nerja, ki nam je povedal: »Oce
njujemo, da je bila komercialno 
finančna politika za leto 1986 za
stavljena pravilno, zato tudi pri
čakujemo v vseh naših temeljnih 
organizacijah ob sprejemanju 
zaključnih računov pozitivne re
zultate. V letu 1986 smo v naši 
delovni sredini dali zelo velik 
poudarek zoženju dobaviteljev 
zaradi ugodnejših nakupnih po
gojev, ki se v veliki meri vežejo 
na količino odvzema, na daljše 
plačilne roke, kar vse dobavitelj 
upošteva, če ima poslovni odnos 
s kupcem večjih količin.

V preteklem obdobju smo zelo 
veliko naredili tudi na obnovi in 
posodobitvi posameznih trgovin 
in odraz tega so vsekakor boljši 
rezultati posameznih poslovnih 
enot, boljši količniki obračanja 
in ne nazadnje večja svežina tr
govin, kar pa je izredno po
membno za našega potrošnika 
oziroma kupca.

Malo več težav smo imeli in jih 
tudi še imamo z veliko fluktua- 
cijo kadrov, predvsem prodajal
cev, ki odhajajo iz naše delovne 
sredine še vedno zaradi nizkih 
osebnih dohodkov in slabih de
lovnih razmer.

Tudi v letošnjem letu namera
vamo nadaljevati s temeljito 
analizo dobaviteljev in nadalj
njim zmanjševanjem števila le

teli, kar bo predstavljalo še nada
ljnje izboljšanje nakupnih pogo
jev. Z ozirom na novi zakon o 
skupnem prihodku in dohodku 
temeljnih in delovnih organizacij 
se bo morala tudi poslovna poli

tika gledano z vidika komerciale 
in financ temu prilagoditi in 
upamo, da smo uspeli najti način, 
da -ne bo preveč občutno padel 
obračunani dohodek delovne or
ganizacije. Tudi v letošnjem letu

bomo spremljali določene vrste 
podatkov in sicer mesečno in pe
riodično, na osnovi katerih bomo 
sproti potrjevali pravilno usmer
jenost poslovne politike in deli
tve sredstev za osebne dohodke.«

Obnova marketa na Hudinji
V okviru rednih obnovitvenih del v Potrošniko

vem tozdu Prodaja Celje so pred kratkim zaključili z 
obnovo marketa na Hudinji. Obnovili so celotno 
hladilno tehniko, preuredili notranjost trgovine in s 
prerazporeditvijo prodajnih oddelkov povečali pro
dajne površine delikatesnih izdelkov. Posodobili so 
tudi prodajo mesa, mlečnih in suhomesnatih izdel

kov. Obnovitvena dela so veljala nekaj nad 10 mili
jonov dinarjev.

Na koncu pa naj še izrečemo pohvalo samemu ko
lektivu v marketu Hudinja, saj so se izredno potru
dili in z velikimi napori vseh delavcev uspeli, da je bil 
market na Hudinji kljub tako velikemu delu zaprt 
sarrio en dan.

Z izvozom ne moremo 
biti zadovoljni

Leto 1986 je na področju eko- 
icmskih odnosov s tujino prine- 
lo veliko sprememb, ki so v rea- 
izaciji izvoza blaga povzročile 
legativne rezultate.

Realizacija izvoza blaga je za 
14 % večja od realizacije izvoza v 
letu 1985, vendar s takšnimi re
zultati nikakor ne moremo biti 
zadovoljni. Predvsem zato, ker 
nobena članica sozda »MERX« 
ni uresničila svojega načrtoval
nega izvoza, tako da so 94,62 % 
načrtovanega izvoza v letu 1986 
v glavnem uresničili zaradi

izvoza po posebnem sporazumu s 
»PIVOVARNO« Laško.

Po strukturi je v letu 1985 
MOP predstavljal 75 % celot
nega izvoza, v letu 1986 pa 20%. 
Tako spremenjeno razmerje je 
posledica novega sistema EOT, 
ki je omogočal, da izgube pri 
izvozu prenesemo v MOP na 
uvoznika blaga, vendar istočasno 
koristnik uvoženega blaga ni bil 
zainteresiran, da bi na njega pre
nesli izgubo iz uvoznega posla, 
ker. mu devize za njegovo blago

REALIZACIJA IZVOZA BLAGA SOZD »MERX« CELJE 
V LETU 1986

(vir podatkov: CARINSKE DEKLARACIJE)

v 000 din. fco jugomeja 
(dolar je 264.53 din)

zagotavlja banka po uradnem te
čaju.

V letu 1986 so obstajale mož
nosti izvoza: mesa, konj, lesnega 
oglja, žitaric, povrtnin, ki pa jih 
zaradi neustrezne priprave blaga 
ali cene nismo uresničili.

Ugotavljamo, da je največji 
problem pri izvozu kmetijsko- 
prehrambenih proizvodov pre
majhna konkurenčnost. Pri 
izvozu teh izdelkov se ustvarjajo 
izgube glede na možnost realiza
cije prodaje na domačem tržišču. 
Glede na zahodne firme, ki za 
blago v izvozu ustvarjajo tudi 
100 % stimulacije, ukrepi pospe
ševanja izvoza pri nas niso dovolj 
spodbudni. Istočasno zahodno
evropske države ščitijo svojo 
proizvodnjo z uvedbo raznih 
prelevmanov in drugih dajatev, 
kar bistveno vpliva na naš izvoz

Delovna
irganizacija

Plan 
celotnega 

izvoza 1986

Realizacija 
celotnega 

izvoza 1986

Realizacija
plana

v %

na ta področja.
Seveda ni mogoče reči, da je 

spremenjeni devizni režim edini
CZ Celje 56.873 13.142 23.10 krivec za to, da nič ne teče po na-
CZ Laško 30.772 15.758 51.21 Črtih. Verjetno bomo dosegli
CZ Slovenske Konjice 34.188 — — večji odstotek realizacije izvoza
CK Šentjur 146.315 45.279 30.94 blaga, ko bo vsem sozdovim čla-
1C Celje 40.954 218.317 533.07 nicam »MERX« jasno, da mo-
■OZD »MERX« rajo uvozne pravice pokriti z
1KUPAJ 309.102 292.496 94.62 ustvarjeno devizo.

Biserka Sevšek

Del. organizacija Generalni izvoz MOP Kooperacija

Plan Real. Pl~n Real- Plan Real.
1986 1986 v % 1986 1986 v % 1986 1986 v %

<Z Celje 7.934 9.392 118.37 48.939 - 3.750 7,66 — -- —
KZ Laško — 1.210 — 18.111 — — 12.661 14.548 114,90
KZ Sl. Konjice 34.188 — — — — ---' --- -- —
KK Šentjur 28.711 3.267 :11.38 117.544 42.012 35.74 — -- —

3C Celje 40.954 205.464 501.69 — 12.853 — — . — —

iKUPAJ 111.847 219.333 196.10 184.594 58.615 31.75 . 12.661 14.548 114.90

Brezcarinska
prodajalna
v
hotelu Mera

Predstavniki temeljne or
ganizacije Gostinstvo in turi
zem Celje so z Emono com- 
mercem iz Ljubljane že pod
pisali samoupravni sporazum 
o dolgoročnem medsebojnem 
sodelovanju pri oskrbi z bla
gom za brezcarinsko proda
jalno — duty free shop — ki 
jo bodo predvidoma odprli še 
pred prvomajskimi prazniki v 
hotelu Mene.

Prodajalna bo v nekdanjih 
prostorih bara hotela Merx, 
torej v pritličju in njena pro
stornina bo približno 60 kva
dratnih metrov. Opremo za 
prodajalno bo izdelal Alprem 
iz Kamnika, vrednost naložbe 
pa bo približno eno staro mili
jardo dinarjev.

V brezcarinski prodajalni v 
hotelu Merx bodo prodajali 
razne uvožene alkoholne pi
jače, cigarete, kozmetiko, 
akustiko (zabavna elektroni
ka) in manjše delovne stroje.

Že samo ime prodajalne 
nam pove, da bo blago izk
ljučno uvoženo, da bo brez 
carine in davka, vendar pa ga 
bodo lahko kupili samo tujci 
ali pa naši zdomci ob prilogi 
potnega lista.

Kljub temu, da bo to edina 
tovrstna prodajalna v Celju, 
se je dragi bralci ne veselite 
pjeveč, kajti vi v njej ne boste 
mogli kupovati.

Sozd Merx je obiskal Milan Kneževič

O razvoju 
kmetijstva 
na Kozjanskem

V petek, 13. februarja so sozd Merx obiskali Milan Kneževič, 
predsednik republiškega komiteja za kmetijstvo, prehrano in 
gozdarstvo, Leon Frelih, predsednik Zadružne zveze Slovenije 
in Ivan Kukovič iz Gospodarske zbornice Slovenije in se z vod
stvom sozda pogovarjali o družbeno ekonomskem položaju in 
problematiki kmetijstva s posebnim poudarkom na težavah in
vestiranja v kmetijsko proizovdnjo in razvoju kooperacijske 
proizvodnje.

Dalj časa so se potem zadržali tudi pri naši članici, Kmetij
skem kombinatu v Šentjurju, kjer so skupaj z strokovnim kole
gijem te delovne organizacije ob prisotnosti predsednika ob
čine Šentjur in sekretarja Zveze komunistov te občine sprego
vorili o nadaljnjem razvoju kmetijstva v Šentjurju in širše na 
Kozjanskem ob upoštevanju pred leti izdelane študije o mož
nostih razvoja in proizvodnih potencialov Kozjanskega. Oce
nili so, da so še velike možnosti za povečanje proizvodnje in se 
tudi dogovorili, da bo potrebno v naslednjem obdobju veliko 
več aktivnosti v zborničnih organih in drugih republiških in re
gijskih nivojih za plasiranje sredstev, ki so namenjena za razvoj 
nerazvitih v program povečevanja kmetijske proizvodnje, 
predvsem skozi kooperacijsko proizvodnjo. Na prvem mestu je 
strnitev živinorejske proizvodnje na 50 do 100 glav v enem 
hlevu in seveda strnitev oziroma pridobitev potrebnih zem
ljišč za tako proizvodnjo.

Po predstavitvi razvojnega programa v lastni kmetijski proi
zvodnji in kooperaciji s posebnim poudarkom na razvoju in 
nadaljnjem življenju programa kuncereje so si gostje skupaj z 
predstavniki Kmetijskega kombinata Šentjur in sozda Mera ter 
občine Šentjur ogledali klavnico, usmerjeno kmetijo za pitano 
govedo in mlečno proizvodnjo ter se nekoliko dalj časa zadržali 
pri kmetu kooperantu na Ponikvi, kjer so si ogledali sodoben 
tunel in klasični hlev za vzrejo kuncev.

Po samem ogledu vzreje kuncev je predsednik Milan Kneže
vič zelo pozitivno ocenil razvoj kunčereje v sozdu Mera in še 
dodal, da je ta proizvodnja kuncev že tako daleč, da se bo lahko 
bodoči razvoj kuncereje v Sloveniji razvijal samo preko nosilca 
te dejavnosti v sozdu Mera. Še posebno je ta proizvodnja zani
miva, je dejal Milan Kneževič, ker je to absolutno izvozno 
usmerjen program in zaradi minimalnih zahtev po uvoznem re- 
promaterialu in razplodnem materialu ga v celoti podpiramo in 
bomo skupaj z drugimi odgovornimi republiškimi službami 
iskali vse možnosti finančne pomoči v tem začetnem razvojnem 
obdobju kuncereje. Problemi niso več v tehnologiji in repro
dukciji, niti v trženju, saj ugotavljamo oziroma znano je, da 
evropski trg, torej naš kupec, še najmanj 10 let ne bo imel do
volj kunčjega mesa. Problemi nastajajo v zagotavljanju sred
stev za razširjeno reprodukcijo, predvsem zaradi tega, ker so za 
vsako povečano proizvodnjo potrebna nova investicijska vla
ganja, ki pa zaradi visokih obresti izredno obremenjuje kalku- 
lativno ceno kilograma kunčjega mesa. Ne glede na vse te teža
ve, pa naša sestavljena organizacija Mera še vedno celotno 
proizvodno količino izvaža.

Dogovor z 
Orahovico o nadalj 
njem sovlaganju

Že večkrat smo v našem glasilu 
pisali o sovlaganjih Meraa v 
proizvodnjo hrane za zagotovi
tev dolgoročne in varne preskrbe 
z osnovnimi živili. Ta pravilnost 
odločitve sozda Mera in njenih 
delovnih organizacij za sovlaga
nje v druge velike sisteme se je 
potrdila predvsem v tistih kriznih 
obdobjih pomanjkanja osnovnih 
prehrambenih in drugih izdelkov 
vsakdanje preskrbe, ki je pred 
leti zavladalo na širšem jugoslo
vanskem prostoru. Ravno v tem 
obdobju pa je naš sozd izredno 
uspešno — zato je prejel tudi 
številna'priznanja — prav zaradi 
že omenjenega sovlaganja ob
vladoval preskrbovalne težave.

Za zagotovitev ustreznih koli
čin pšenice, moke in koruze smo 
leta 1983 podpisali tudi samou
pravni sporazum o dolgoročnem 
poslovnem sodelovanju z Ora
hovico. Sporazum smo podpisali 
za deset let, Mera pa je takrat v ta 
sistem vložil šest starih milijard 
in si s tem zagotovil do leta 1994 
letno 2000 ton pšenice, 750 ton 
moke, 2100 ton koruze..500 ton

soje ter še druge poljščine, kot so 
ajda, pesni rezanci in fižol.

Dosedanje sodelovanje je bilo 
uspešno, Orahovica je izpolnje
vala obveze po samoupravnem 
sporazumu. Večjih težav ni bilo, 
razen nekajkrat pri sami kakovo
sti, ki pa smo jih skupaj z rekla
macijskimi postopki uspešno re
ševali.

Da bi obojestransko sodelo
vanje še poglobili, so bili pred 
kratkim na delovnem razgovoru 
in obisku pri nas predstavniki" 
Orahovice. Dogovorili smo se za 
program za letošnje leto, dina
miko dobave in o nadaljnjih mož
nostih sovlaganja za povečanje 
proizvodnje soje, seveda pod 
pogoji, ki so v republiških meri
lih za sovlaganje v druge repu
blike. Če bi prišlo do ponovnega 
sovlaganja v ta sistem, dokončno 
bo to znano po obisku naših 
predstavnikov ,v Orahovici, bi 
naša sestavljena organizacija 
dobivala vsako leto od Oraho
vice 1000 ton soje, kar je še en
krat več kot doslej.

mesee*
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Naloge Interne banke 
v letošnjem letu

Tovariš direktor, Interna banka sozda oprav
lja eno izmed opomembnih skupno dogovorje
nih funkcij na ravni sestavljene organizacije 
Merx, to je finančno funkcijo. Ali je novi zakon o 
bančnem in kreditnem sistemu kaj bistveno vpli
val na dosedanjo organiziranost in delo banke?

— tudi nov obračunski sistem?
Interno banko sozda »MERX« Celje smo 

ustanovili s sklenitvijo SaS o združitvi v IB, ki so 
ga podpisali januarja 1981. Takrat je bilo v IB 
združenih 40 članic, pozneje so postale članice 
IB DO KOŠENJAK-Dravograd, DO Zdravi
lišče Dobrna, DO REKLAMA Celje, DO AV- 
TOTEHNIKA Celje, DO AVTO Celje, DO 
RT C Golte, DO SAVINJA Mozirje in od 12. 
11. 1986 tudi DO Savinjski magazin Žalec. 
Tako je danes v Interni banki oziroma je spre
jelo nov Samoupravni sporazum o ustanovitvi 
IB v letu 1986 skupaj 48 ustanoviteljic.

Osnovni cilj Interne banke je funkcionalno in 
učinkovito združevanje sredstev, prvenstveno 
ustanoviteljev IB in pa kakovostno organizira
nje finančne funkcije na ožjem in širšem po
dročju delovanja IB oziroma sozda. Če ocenju
jemo ustanavljanje internih bank, zlasti po 
sprejetju ustreznega zakona v letu 1978, so bili 
osnovni družbeni cilji ustanavljanja IB:

— da združeno delo učinkovito vpliva na fi
nančne in druge tokove v reprodukciji

— dav kar največji meri zagotovimo združe
vanje finančnih sredstev OZD in njihovo hi
trejše obračanje.

Interna banka oziroma DS IB sozda 
»MERX« Celje opravlja za vse sozdove članice:'

— naloge na področju dolgoročnega združe
vanja in kreditiranja sredstev za investicijske 
naložbe, najemanje avalov, ter opravljanje vseh 
drugih del na področju zagotavljanja sredstev 
za investicijske naložbe v sozdu

— naloge na področju kratkoročnega zdru
ževanja sredstev članic in drugih uporabnikov 
družbenih sredstev za pokrivanje potreb članic 
in njihovih partnerjev.

— naloge na področju deviznega poslovanja
— naloge na področju načrtovanja informa

tike ter v okviru razpoložljivega strokovnega 
kadra tudi finančno svetovanje članicam.

V letu 1985 je bil sprejet nov Zakon o teme
ljih bančnega in kreditnega sistema (Uradni list 
70-85) z nekaterimi spremembami, ki so jih 
sprejeli v letu 1986. Med njimi velja posebej 
omeniti spremembe, ki so jih sprejeli v decem
bru 1986 in so jih objavili v Uradnem listu SFRJ 
št. 72-86. Vsa zakonodaja ureja delovno po
dročje, samoupravno organiziranost IB, načr
tovanje IB, oblikovanje prihodkov in odhodkov 
v IB, pa tudi prevzem rizikov poslovanja.

Če vse te spremembe in dopolnitve »prene
sem« na sedanjo organiziranost delovanja ozi
roma poslovanja Interne banke sozda 
»MERX« Celje, potem moram ugotoviti, da 
nas bodo v obsegu poslovanj a omejile predvsem 
določbe oziroma dopolnitve 27. člena Zakona o 
temeljih bančnega in kreditnega sistema. Pri 
tem moram poudariti, da interne banke v po
slovnem sistemu ustvarjajo večjo stopnjo soli
darnosti, razbijajo regionalno zaprtost gibanja 
denarnih sredstev, da poslovni sistem ne more 
funkcionirati brez financ in pa da delovno po
dročje IB sloni na reprodukcijski povezanosti 
članic IB s članicami izven sozda. Za reproduk
cijsko povezavo je treba smatrati povezavo, za 
katero obstaja sporazum, (npr. sporazum o 
medsebojnem poslovnem sodelovanju ali ka
kršno koli drugo povezavo, lahko tudi pogodbe, 
ki obstajajo med eno ali več ustanoviteljicami 
IB in OZD, ki niso ustanoviteljice IB)

Če kratko pokomentiram nov obračunski si
stem, potem moram na področju bančništva 
ugotoviti, da ta ne bo bistveno spremenil načina 
delovanja IB, čeprav bo celotna bilanca poslo
vanja IB razdeljena na dva dela:

— bilanca uspeha poslovanja IB
— bilanca revolorizacije sredstev.
Glede na strukturo virov in plasmajev sred

stev IB sozda »MERX« Celje ugotavljamo, da 
zaradi novega obračunskega sistema ne bo po
trebno revalorizirati virov in plasmajev sredstev 
s področja dolgoročnega združevanja in krediti
ranja do konca leta 1986, medtem — ko bomo 
morali od 1. 4. 1987 izvrševati revalorizacijo 
vseh kratkoročnih posojil. Gibanje aktivne in 
pasivne obrestne mere bo odvisno od gibanja 
obrestnih mer v temeljnih bankah kot tudi na tr
žišču denarja, saj je Interna banka sozda 
»MERX« Celje močno prisotna na tem po
dročju zlasti pri kratkoročnem kreditiranju čla
nic izven sozda »MERX« Celje.

Franc Senica

Kakšna je vaša ocena poslovanja interne 
banke do konca letošnjega leta?

Če ocenjujem gibanje plasmajev sredstev v 
prvih dveh mesecih leta 1987 potem moram 
reči, da se rasti povečanja plasmajev v IB sozda 
»MERX« Celje nadaljuje. Konec leta 1986 so 
vsi plasmani IB sozda »MERX« Celje znašali 
14,4 milijarde din, od tega j e bil delež plasmajev 
kratkoročnih sredstev 11,9 milijard din ali 
82,6 % vseh plasmanov sredstev interne banke 
koncem leta 1986. Eden izmed osnovnih pro
blemov v poslovanju IB v letu 1987 je zagotoviti 
varnost pri plasiranju sredstev OZD izven sozda 
»MERX« Čelje, da se ne bi srečevali s podob
nimi problemi kot pri plasmanu sredstev pri DO 
LIK »Savinja«-Celje. Zato je naša prednostna 
naloga, da prosta sredstva članic IB in nekaterih 
OZD širšega območja celjske regije plasiramo 
pri poslovnih partnerjih članic IB in s tem nepo
sredno prispevamo k večjemu obsegu medse
bojnega sodelovanja. Glede na dobro likvidnost 
znotraj članic IB sozda »MERX« Celje, znaša 
plasma sredstev pri članicah izven sozda 
»MERK« Celje več kot dve tretjini vseh plasi
ranih kratkoročnih sredstev, v katerih so vklju
čena tudi sredstva Zavarovalne skupnosti in 
sredstva drugih uporabnikov družbenih sred
stev, z območja celjske regije s tem, da se bo 
obseg plasmajev konec februarj a povečal zaradi 
prevzema sanatorstva v delovni organizaciji 
Toper Celje za več kot 1,5 milijarde din.

Smo tik pred sprejetjem načrtov za letošnje 
leto. Katere so bistvene značilnosti nadaljnjega 
razvoja interne banke?

Strokovne službe interne banke so v začetku 
decembra 1986 pripravile osnutek gospodar
skega načrta IB za leto 1987. Javna razprava 
osnutka Gospodarskega načrta za leto 1987 je 
bila do konca januarja 1987. Poslovni odbor IB 
je ob obravnavi pripomb na osnutek Gospodar
skega načrta članic KK Šentjur, MPI Celje in 
DO POTROŠNIK Celje oblikoval ob soglasju 
KPO sozda »MERK« Celje predlog Gospodar
skega načrta IB za leto 1987. Ugotoviti mora
mo, da je IB sozda »MERK« Celje v letu 1986 
ustvarila 6,7 milijard celotnega prihodka in 250 
milijonov ostanka dohodka, ki naj ga bi name
nila v jačanje skladov Interne banke (rezervni 
sklad in sklad osnovnih sredstev) za večanje 
varnosti naložb članic.

Gospodarski načrt IB sozda »MERK« Celje 
za leto 1987 opredeljuje naloge IB na področju 
dolgoročnega in kratkoročnega združevanja in 
kreditiranja, deviznega poslovanja in nalog na 
področju plana, analiz in ekonomskega sveto
vanja, kar je Poslovni odbor v celoti podprl. In
terna banka bo v letu 1987 dala poseben pouda
rek večji kakovosti v opravljanju del, uvajanju 
avtomatske obdelave podatkov, razrešitvi pro
storske problematike z nadgradnjo v Ulici 29. 
novembra 16. večjemu sodelovanju s članicami, 
ki jih kreditira in niso članice sozda »MERK« 
Celje in sprejemu ustreznih samoupravnih 
aktov (statut, samoupravni sporazum o medse
bojnih pravicah in obveznostih med IB in DS IB 
in drugih). V letu 1987 načrtujemo, da bodo 
prihodki interne banke znašali več kot 10 mili
jard novih dinarjev in da bomo krepili po
membnost skladov interne banke. Poseben 
poudarek v letu 1987 dajemu tudi notranji čvr- 
stitvi delovne skupnosti IB, ki prevzema s skle
pom zbora IB nalogo uresničitve gospodarskega 
načrta za leto 1987.

YU boutique

Nov program prodaje
Še malo in minilo bo leto dni, 

odkar smo v Celju odprli Yu 
boutique. Gre za posebno vrsto 
specializirane prodajalne, katere 
osnovni namen je prodaja izvir
nega in kakovostnega blaga, 
torej ekskluzivnega blaga doma
čih proizvajalcev. V prodajalni 
lahko kupite usnjene izdelke, 
kakovostno konfekcijo, umetni
ne, kristal, razne modne dodatke 
in podobno.

S poslovodjo Yu boutiqua 
Zdenko Detiček sem se pogovar
jala, kakšna je njena ocena pro-. 
daje v tem obdobju, ali je pov
praševanje po tej vrsti blaga in 
podobno.

Zdenka, kakšna je tvoja ocena 
prodaje v tem obdobju?

»Vsaka novo odprta proda
jalna ae more takoj dati zažele
nih rezultatov, vendar moram 
povedati, da smo z doseženim 
lahko zadovoljni. To kratko ob
dobje je pokazalo, da se poleg 
tujih gostov in turistov tudi ob
čani Celja zanimajo za tovrstno 
prodajo blaga. Mogoče bi lahko 
ob malo večji propagandi, ne 
naše delovne organizacije, 
ampak vseh drugih turističnih 
agencij prodali še več in bi bili 
poslovni rezultati še ugodnejši.«

Zdenka, ali se je v tem obdobju 
pokazala potreba po spremembi 
oziroma dopolnitvi programa 
prodaje? Verjetno se to najlažje 
opazi iz povpraševanja kupcev?

»Naša poslovalnica je resnično 
odprta zelo kratek čas. Vendar 
tako kot drugi, si tudi mi v tej 
enoti prizadevamo za boljše re
zultate in vedno iščemo kaj no
vega, tudi že zavoljo tega, da za
dovoljimo potrebe vedno bolj 
zahtevnih kupcev. Ugotovili 
smo, da ravno na oddelku kri
stala ni bilo takšnega povpraše
vanja, kot smo ga pričakovali. 
Verjetno zaradi tega, ker je 
ponudba kristala v Celju tudi v 
ostalih prodajalnah dokaj dobra, 
mi pa razen nekaj izjem nismo

imeli nekaj ekskluzivnega, torej 
izdelkov, ki bi bili unikati.«

In kaj boste ukrenili?
»V naši delovni organizaciji 

Teko smo se že pogovarjali o tem 
problemu in smo ugotovili, da je 
sedaj najbolj primerno, da to 
blago, torej kristal, preselimo iz 
našega Yu boutiqua v našo bla
govnico T in ga nadomestimo z 
večjo izbiro usnjenih torbic, kot 
smo jo imeli doslej in uvedemo 
prodajo čisto novega izdelka.«

In kaj bo to?
»Gre za prodajo usnjenih 

modnih čevljev, pasov in drugih 
modnih dodatkov. Na ta način bi 
želeli tudi izpolniti naš letošnji 
načrt, ki pa niti ni tako majhen, 
saj znaša 14,4 stare milijarde.

Trudili se bomo, da ga bomo do
segli oziroma celo presegli.«

Upam si trditi, da jim bo tc 
uspelo. Velikokrat je prodaji 
blaga odvisna tudi od nasmeja
nega obraza prodajalke, od nje
nega dobrega nasveta. To p; 
boste v YU boutiquu vedno sreči 
li, kajti za to poskrbijo Zdenki 
Detiček, Polona Lešer in Da 
rinka Antolinc. O tem vas b< 
verjetno še bolj prepričala talt 
pohvala, ki sem jo našla v knjig: 
pohval in pritožb.

Torej v Yu boutique na Tomši
čevem trgu vas pričakujejo. Pri 
dite, tudi vi boste kaj našli zas< 
ob pomoči prijaznih dekle 
Zdenke, Polone in Darinke.

Pivnica Koper vas vabi

Notranjost preurejene pivnice v restavraciji Koper

Pivnica »Koper« — prva piv
nica v Sloveniji je od 13. fe
bruarja 1987 bogatejša za novo 
klasično Samotno peč za pizze, 
nov točilni pult za pripravo pizz 
in nov ambient, ki ga je oblikoval 
arhitekt Danijel Jagrič.

Za posodobitev in opremo je 
Gostinsko podjetje Celje, tozd 
NA-NA porabil preko deset mi
lijonov din.

Nova oprema omogoča tehno
loško kvalitetnejšo pripravo in

pečenje pizz, zato tudi kvalitet
nejše pizze in ostale tople jedi, ki 
jih pripravljajo v peči.

Nov ambient pa daje gostom 
več zadovoljstva in prijetnejši 
občutek.

Pivnica »Koper« je med naj
bolj priljubljenimi gostišči v 
Celju, zato je bila tehnološka po
sodobitev nujna, popestritev 
ambienta pa potrebna.

Gosti so prenovljeno pivnico 
lepo sprejeli, saj je že v prvih

dneh poslovanja dosežena vi
soka realizacija, ki opravičuje 
vložena sredstva.

Pivnica Koper proda na lete 
okoli 150 tisoč različnih pizz in 
180 tisoč litrov piva in je glede na 
kapaciteto (sedežev) med naj
bolj frekventnimi tovrstnimi go
stišči v Sloveniji, po kvaliteti pa 
med najboljšimi.

Kolektiv pivnice »Koper« va 
vabi, da si ogledate gostišče L 
poskusite pizze iz nove peči oi 
vrčku dobrega laškega piva.
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Kritična ocena sindikata
19. februarja je bila letna seja 

koordinacijskega odbora sindi
kata sozda Mera, na kateri je po 
izvolitvi organov predsednica 
Maja Mrevlje podala poročilo o 
delu koordinacijskega odbora v 
lanskem letu. Povedala je, koli
kokrat so se sestali, kaj so obrav- 
lavali, kje vse so se vključevali, 
takšna je povezava z ostalimi 
družbenopolitičnimi organizaci
jami, o ustanovitvi političnega 
aktiva in nadaljevala: »Ob pre
gledu uresničevanja nalog iz 
sprejetega operativnega pro
grama dela koordinacijskega 
odbora za leto 1986 pa ugotovi
mo, da vse zastavljene naloge 
niso bile uresničene. Najmanj je 
bilo storjenega na področju 
družbeno ekonomskih odnosov 
oziroma spremljanja družbe
noekonomskega položaja delav
cev pri posameznih članicah.«

Ob koncu poročila pa je pred
sednica dodala še nekaj besed 
lastnega razmišljanja o vlogi, po
ložaju in pomenu koordinacij
skega odbora sindikata: »Na 
osnovi smernic republiškega sin
dikata in lastnega poslovnika 
organizacijski odbor sindikata na 
nivoju sestavljene organizacije 
nima in ne more imeti tiste otip
ljive konkretne, operativne 
funkcije, kakor jo sicer ima 
predvsem vsaka OOS in v mnogo 
manjši meri konferenca sindi
kata na nivoju delovnih organi
zacij. Osnovni pomen in vloga 
KOS je zagotovo predvsem v 
obravnavi in podpori razvojno 
strateških ciljev sozd kot celote

in v obravnavi splošnih, aktual
nih družbenih tem, Ugotavljam 
pa, da je za tako zastavljene cilje 
in naloge pri večini sindikalnih 
aktivistov bore malo zanimanja, 
ker menijo, da na spreminjanje 
predlaganih in le še formalno ne
sprejetih, a v drugih forumih po- 
gostoma že »požegnanih« odlo
čitev, tako ne morejo več vpliva
ti. Še bolj res je, da po svoji vlogi 
KOS ne more sprejemati obve
zujočih sklepov, ampak zadeve 
le usklajuje in odločitve predla
ga, oziroma priporoča. Morda so 
to razlogi za splošno nezaintere
siranost, apatijo in posledično za 
izredno slabo udeležbo na sejah 
KOS (predsedstva in ožjega 
predsedstva), kar pa brez dvoma 
vpliva na udejanjanje zastavlje
nega delovnega programa.«

Po zelo samokritični obrav
navi dela KOS so delegati spre
jeli sklep, da se imenuje delovna 
skupina, ki bo pripravila nov po
slovnik in predlog aktivnosti 
KOS.

V razpravi o letnih sejah OOS 
je KOS izrekla kritiko vsem ti
stim OOS, ki še niso izpeljale 
svoje letne seje. Po sprejetju 
programa KOS so imenovali za 
podpisnika SaS o kadrovski poli
tiki Majo Mrevlje.

Na koncu seje so delegati spre
jeli še dva sklepa:

1. da se priporoča vsem IO 
OOS, da dan žena praznujejo na 
primeren način,

2. da naj v bodoče bolj aktivno 
sodelujejo pri izbiri najboljšega 
trgovskega in gostinskega lokala.

Program dela KOS 
sozda Merx za leto 1987

Na pdolagi resolucije XI. kongresa ZSS in ob upoštevanju realnih 
možnosti za uresničevanje zastavljenih nalog so predlagana področja 
dela in iz njih izhajajoče naloge KOS-a za leto 1987 naslednje:
I. DRUŽBENOEKONOMSKI ODNOSI IN RAZVOJ

1. Spremljanje družbenoekonomskih razmer in ocena položaja de
lavcev po posameznih dejavnostih v SOZD Mera na podlagi analize 
poslovanja članic primerjalno s panožnimi rezultati in rezultati sorod
nih SOZD-ov.

ROK: marec 1987 (ZR za leto 1986)
september 1987 (polletni obračun)
2. Obravnava gospodarskega načrta SOZD MERX za leto 1987
ROK: marec 1987
3. Obravnava idejne študije o reorganizaciji gostinstva in turizma 

SOZD Mera.
ROK: junij 1987
4. Spremljanje uresničevanja usmeritev razporejanja dohodka in 

sredstev za OD pri članicah.
ROK: dvakrat letno
5. Aktivnosti v zvezi s spremembami in dopolnitvami zveznega oz. 

republiškega dogovora o skupnih osnovah in merilih pri pridobivanju 
in delitvi dohodka ter usklajevanju SaS dejavnosti z le-temi.

ROK: marec — junij 1987
6. Obravnava sprememb ustave in zakona o združenem delu.
ROK: stalna naloga

II. OSTALE NALOGE
1. Sodelovanje z občinskim in republiškim svetom ZSS ter z odbori 

dejavnosti pri uresničevanju skupno dogovorjenih nalog.
ROK: stalna naloga

2. Sodelovanje pri delu drugih DPO in samoupravnih organov ter 
komisij SOZD Mera.

ROK: stalna naloga
3. Evidentiranje kandidatov za nosilce družbenopolitičnih in sa

moupravnih funkcij.
ROK: stalna naloga
4. Organiziranje kulturne in športno-rekreativne dejavnosti za de

lavce SOZD.
ROK: glej rokovnik obeh komisij
5. Druge nepredvidene naloge.

Mladi v Avtu Celje
S programsko volilne konference

Bila je 5. 2. 1987 v prostorih 
poslovne enote osebnih vozil na 
Ipavčevi 21.

Razen stalnih aktivnih članov 
so se konference udeležili pred
stavnik vodstva delovne organi
zacije, sekretar OO zveze komu
nistov in predsednica OO zveze 
sindikata ter nekateri štipendisti, 
ki so v tem času opravljali de
lovno prakso.

Za novega predsednika so to
krat izvolili Alenko Trglavčnik. 
V delovnp organizacijo je vsto
pila 1985. leta in se aktivno 
vključila v OO ZSMS. Funkcijo 
predsednika mladine je prevzela 
prvič in upa, da ji bo ob podpori 
vseh mladincev v delovni organi
zaciji uspelo zadane naloge ure

sničiti v zadovoljstvo vseh mla
dincev.

Za sekretarja OOZSMS so 
izvolili nekdanjega predsednika 
organizacije Aleksandra Poteko. 

Drugi člani predsedstva so:
— Milena Žurej, referent za 
kulturo
— Pezerovič Nasko, referent za 
SLO in DS
— Franc Lokovšek, referent za 
informacije
— Ludvik Stopar, referent za 
telesno kulturo
— Dušan Jazbec, blagajnik
— Silva Verdinek, zapisnikar. 

OOZSMS Avto Celje šteje
približno 180 članov, aktivnih jih 
je nekaj manj. Želja le-teh je, da 
tisti mladi, ki so le pasivni opazo-

V slogi je moč

Mladi in 
gostinstvo

Gostinstvo kot gospodar
ska dejavnost in panoga je že 
precej stara. S tem pa seveda 
ni rečeno, da v njej ne veje 
mlad veter, pa ne samo ta. V 
njej deluje tudi precej mla
dih. Tako smo v naši ^Temeljni 
organizaciji Gostinstvo — 
turizem Celje v sklopu DO 
HOTELI-GOSTINSTVO in 
v okviru sozda ,MERX, na 
pobudo DPO — sindikata ter 
ZK in vodstva tozda ustano
vili ob koncu lanskega leta 
svojo OO ZSMS. ki šteje 69 
članov. Za predsednico smo 
izvolili Nevenko Lilija, ki je 
sicer zaposlena kot tajnica 
tozda. Skupaj s predsedstvom 
novoustanovljene osnovne 
organizacije smo si mladi že 
začrtali precej obsežen ter

konkreten program dela za 
letošnje leto.

Tako pripravljamo več 
akcij, zaživela naj bi kulturna 
dejavnost, tudi srečanja 
imamo v mislih; kako nam bo 
pa vse to uspevalo, vas bomo 
informirali v tem Merao- 
vem glasilu.

Mnenja smo. da bomo ob 
zavzetem delu mladih v 
našem tozdu ter seveda ob 
dobrem sodelovanju s sindi
katom ter ostalimi DPO in 
Občinsko konferenco ZSMS 
Celje lahko načrtovane cilje 
tudi dosegli.

Pravijo, da je v slogi moč!
Mladi bomo složni — bo

dite tudi drugi!

Nevenka Lilija

valci, pristopijo v njihove vrste 
ter s svojim delom pripomorejo k 
še večji aktivnosti OOZSMS 
Avto Celje. Slednje so podprli 
tudi predstavniki vodstva DO 
ter DPO.

Predsednica OO sindikata je 
navedla, da je veliko mladih 
vključenih v sekcijah, ki delujejo 
v sklopu sindikata.

Tako je veliko mladincev v 
smučarski, strelski, kegljaški 
sekciji ter drugih sekcijah. V 
1986. letu je OOZSMS skupaj s 
planinsko sekcijo delovne orga
nizacije pripravila že tradicio
nalni pohod na Svetino, k spo
meniku padlih borcev. Ravno o 
tem pohodu bodo govorili na eni 
od naslednjih sej osnovne orga- 
nizcije.

Na konferenci so govorili tudi 
o bližajočem se 8. marcu — praz
niku dneva žena, ki ga je v lan
skem letu sindikat v sodelovanju 
z OOZSMS popestril tudi v naši 
DO.

Ocenili so tudi akcijo »Čišče
nje okolja v delovni organizaci
ji«. 1986. leta so to akcijo izvedli 
na lokaciji poslovne enote pro
daja, letos pa si OOZSMS zadaja 
nalogo razširiti akcijo tudi na 
drugih enotah. S tem bi pripo
mogli k lepšemu videzu našega 
delovnega vsakdana.

Stalna naloga OOZSMS, ki pa 
ni pokazala velikih uspehov, je 
vključevanje mladih v osnovno 
organizacijo zveze komunistov 
ter vključevanje v organe občin
ske konference ZSMS Celje. Ne
zainteresiranost verjetno izhaja 
in premajhne informiranosti o 
delovanju organizacije in posa
meznih organov, zato bomo v le
tošnjem letu tej smeri posvetili 
uro predavanja.

Konferenco so zaključili z miš
ljenjem, da bo OOZSMS glede 
na akcijski program za 1987. 
leto, ki si ga je zastavila, dobro 
zaživela in uresničila zadane 
naloge.

Alenka Trglavčnik ■

Obisk v Iskri Delta
Glede na načrtovan razvoj in

formacijskega sistema v naši se
stavljeni organizaciji Mera so 
predstavniki sozda, kolegijski 
poslovodni organ skupaj z neka
terimi direktorji delovnih orga
nizacij. obiskali izobraževalni 
center Iskre Delte v Novi Gorici, 
kjer so jim predstavili celoten 
program te delovne organizacije.

Po tem razgovoru naj bi sedaj 
izdelali osnutek samoupravnega 
sporazuma, ki bo vseboval po
dročje sodelovanja pri izdelavi 
informacijskega projekta, raču
nalniško podprtega v naši sestav
ljeni organizaciji Mera. Vsebo
val bo torej nabavo računalniške 
opreme po terminskem načrtu in 
sodelovanje pri izdelavi progra
mov finančnih obdelav s poseb

nim poudarkom na razvoju in
formacijskega sistema v trgovini 
v smislu veleprodaje in malopro
daje, kot tudi v kmetijstvu in 
predelovalni industriji.

Če bosta Iskra Delta in naša 
sestavljena organizacija Mera s 
tem samoupravnim sporazumom 
določili osnovne elemente sode
lovanja pri izdelavi informacij
skega projekta, bo na tej osnovi 
nastalo dolgoročno sodelovanje, 
ki ga bodo z vsakoletnim načr
tom še posebej konkretizirali.

Cilj tega sodelovanja — se
veda dolgoročnega — sozda 
Mera z Iskro Delto iz Nove Go
rice pa je v tem, da v nekaj letih 
poenotimo in še naprej razvi
jamo enotni informacijski sistem 
naše sestavljene organizacije 
Mera.

Od pripravnika 
do samostojnega
delavca

V razgovoru sta sodelovali 
Darja Bercko-Jakopin in Tat
jana Mazič.

Darja se je rodila 29. 9. 
1960 v Mariboru, osnovno 
šolo pa je končala v Slovenski 
Bistrici. Šolanje je nadalje
vala na gimnaziji v Mariboru 
in nato na Biotehnični fakul
teti — smer živilska tehnolo
gija v Ljubljani. Ker v svojem 
kraju ni našla zaposlitve, jo je 
poiskala v Celju. Kot pri
pravnik se je zaposlila v tozdu 
Pražarna, TDO Blagovni cen
ter. Med pripravništvom je 
spoznala, proizvodnjo in po
slovanje, jemala je vzorce za 
analize, ukvarjala se je z em
balažnimi materiali, s kon
trolo proizvodnje, iskala 
možnosti novih programov za 
pšenične kalčke, izdelovala 
specifikacije za kavo, skratka 
v 10 mesecih je spoznala ce
lotni proizvodni proces ozi
roma dejavnost temeljne or
ganizacije. Njen mentor je 
bila direktorica Breda Urata- 
rič. Darja je za pripravniški 
izpit pripravila tudi nalogo, v 
kateri je opredelila vse vtise, 
izvršena dela in naloge v času 
pripravništva. Izpit je 
uspešno opravila. Danes 
Darja samostojno opravlja 
dela in naloge tehnologa. Ak
tivno se je vključila tudi v sa
moupravno in družbenopoli
tično življenje, saj je delegat 
splošne delegacije oziroma 
vodja, je sekretar OO ZS ter 
član komisije za razvid del in 
nalog ter analitične ocenitve v 
DO. V svoji delovni sredini se 
dobro počuti in meni, da so še 
možnosti za nadaljnji razvoj 
njene temljne organizacije.

Tatjana Mazič se je rodila 
27. 10. 1967 v Trbovljah, 
osnovno in Srednjo šolo za tr
govinsko dejavnost pa je obi
skovala v Celju. Kot komer
cialni tehnik — pripravnik se 
je zaposlila v DS SS, v fi
nančno računovodskem sek-

Tatjana Mazič

torju. Njen mentor je bila Re
zika Škornik. Med pripravniš
tvom je izvrševala dela in na
loge obdelave podatkov za 
AGP in manj zahtevno konti- 
ranje, ob zaključku priprav
ništva pa je bila v službi pla
na, analiz in statistike, kjer je 
pripravljala ustrezne podatke 
za statistična poročila, iz kate
rih je tudi izdelala pripravni
ško nalogo. Njena marljivost 
in vestnost je narekovala, da 
je po 6. mesecih uspešno 
opravila pripravniški izpit ter 
nato začela samostojno delati 
pri pripravi podatkov za 
plane, analize in statistiko, 
tako je že samostojno sestav
ljala tudi statistična poročila. 
Tatjana je tiha in marljiva in 
prav med tem razgovorom je 
izvedela, da bo prevzela nova 
dela in naloge, in sicer v VIK, 
v oddelku kalkulacij. Bilo ji je 
težko, ker se je morala poslo
viti od sodelavcev, od mento
rice Danice Pirnat, rekla je, 
da so bili kot mala družinica. 
Odhajala je med nove sode
lavce, ki jih ne pozna. Toda 
vemo, da se bo znašla, ker je 
pridna in jo bodo sprejeli ra
di v svojo delovno sredino.

Obema želimo pri delu 
mnogo uspeha.

Z. Z.

Prisluhnili so 
željam gostov

Z željo, da bi bile usluge v go
stinskih obratih temeljne organi
zacije Gostinstvo in turizem 
Celje boljše in zadovoljstvo go
stov še večje, so v tej delovni sre
dini pripravili anketne lističe. S 
pomočjo gostov naj bi namreč 
ugotovili, kaj je dobrega in kaj ni 
v vljudnosti osebja, ponudbi, 
strežbi in čistoči.

Anketne liste so oblikovali na 
zelo dostopen in simpatičen 
način in vsebujejo različna vpra
šanja kot na primer, ali je bila 
miza čista in urejena, ali je bila 
jed okusno servirana in ali je bila 
dovolj topla, kako so bili postre
ženi in ali so jim pri izbiri hrane 
in pijače kaj priporočali in nena
zadnje ali je izbor jedi in pijač 
dovolj širok? Vsak od gostov, ki 
je izpolnil anketni listič, ima tudi 
možnost, da svetuje oziroma 
izrazi svoje mišljenje o tem, kaj 
si v bodoče v tem objektu želi. 
Anketni lističi niso anonimni, 
vsak od gostovrizpolnjevalcev 
napiše tudi svoj polni naslov in 
starost, v temeljni organizaciji pa 
se vsem anketirancem oddolžijo

na ta način, da med vsemi lističi 
enkrat mesečno izžrebajo nagra
jenca in ga za nagrado brez
plačno povabijo na eno izmed 
njihovih kulinaričnih posebnosti.

Analiza vseh dosedanjih an
ketnih lističev je pokazala, da so 
gostje z Meraovimi lokali, tako v 
Celju kot tudi v Šentjurju, zelo 
zadovoljni, predvsem pa so poh
valili čistočo in urejenost osebja, 
še- posebej v motelu Šentjur in 
hotelu Mera, postrežbo, servira
nje jedi in precej širok izbor jedi 
in pijač. Skoraj na vsakem dru
gem lističu pa so gostje želeli, da 
bi enkratni kulinarični dnevi re
snično postali tradicionalni, še 
posebej so se zavzeli za argentin
sko in kitajsko kuhinjo.

Kaj naj rečemo ob koncu? Da 
je ta zamisel tozda Gostinstvo in 
turizem Celje, da prisluhnejo že
ljam gostov in oceni njihove po
nudbe na posreden način preko 
anketnih lističev zanimiva, da da
je določene pozitivne rezultate, 
zato bi se lahko po njih zgledo
vali še kje drugod.
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Odprt je Artemidin dvor
Hotel Dravinja povečal ponudbo

Artemida je boginja lova iz 
grške mitologije in po njej so 
poimenovali tudi novo urejene 
prostore v konjiškem hotelu 
Dravinja.

Vendar ne gre tu za klasično 
lovsko reprezentančno sobo. Ar
temidin dvor sestavljajo pred
dverje, soba z lovskimi trofejami 
imenovana Čukova soba, ki se 
nadaljuje z gostinskim pultom, 
mimo katerega pridemo v 
osrednji prostor dvora. Le-ta se 
ponaša z velikim kaminom, ste
nami z reliefi divjadi, velikim 
steklenim obokom in pohištveno 
opremo, ki se lepo vključuje v 
prostor. Seveda ne smemo poza
biti na kuhinjo, ki je prav tako v 
sklopu dvora, katerega skupna 
površina je 133 kv.m.

S to pridobitvijo je hotel Dra
vinja še povečal celovito ponud
bo, saj je poleg kluba D z di
skom, pivnice, narodne restavra
cije, velike dvorane namenjene 
predvsem prireditvam s plesom, 
dobil prostore, ki bodo gotovo 
zadovoljili zahtevnejše goste.

Tu bodo pripravljali srečanja 
in razgovore s kulturnimi delav
ci, umetniki, glasbeniki, znanimi 
športniki itd. Seveda pa bo dvor

»Sladki 
kotiček« 
v motelu 
Šentjur

Celoten program iz šent
jurske slaščičarne Sladica 
bodo v prvih spomladanskih 
dneh prenesli v sam motel 
Šentjur, kjer bodo za ta 
namen v posebnih prostorih 
pripravili primerno opremo in 
prostor za tako imenovani 
»sladki kotiček«.

Ta bo namenjen predvsem 
gostom hotela pa tudi drugim 
občanom Šentjurja in vsem 
mimoidočim popotnikom.

Dosedanji lokal Sladica pa 
bodo zaradi nefunkcionalno
sti in neposredne bližine 
še enega zasebnega slaš
čičarja zaprli oziroma dali v 
najem za opravljanje obrtne 
dejavnosti.

V novem »sladkem kotič
ku« boste lahko poskusili ve
liko novih, posebej za ta koti
ček pripravljenih dobrot.

odprt tudi za druge obiskovalce 
in zaključene družbe, ki se bodo 
želeli zabavati v takšnem am- 
bientu. Prav tako pa bodo OZD 
lahko imele v dvoru poslovna ko
sila, ker obsega ponudba tudi 
lovske in druge specialitete ter 
širok izbor izvrstnih pijač.

Pri vsem tem velja povedati, 
da ne gre za gradnjo novega ob
jekta, ampak le za gospodarno in 
smiselno izrabo podstrešnega 
prostora. Projektiranje Artemi- 
dinega dvora sta v celoti opravila

znana arhitekta zakonca Boneti. 
Med izvajalci del so največ opra
vili mizarsko podjetje Pohištvo iz 
Celja s kooperanti, umetniško 
slikarska in kiparska dela pa u- 
metnika Drago Bac in Atanasov 
Todor.

Celotno naložbo je financirala 
delovna organizacija KONUS iz 
Slovenskih Konjic.

Artemidin dvor bo odprt od 
dvajsete do druge ure zjutraj, po 
dogovoru pa tudi drugače.

Herbi Lešnik

MERK
VESTNIK FEBRUAR 1987

Ob dnevu zena

NADA PRAŽNIKAR — kmetica, uspešna 
kooperantka Kmetijske zadruge Laško, rojena 
1949. leta.

Na svoji kmetiji se ukvarja predvsem z gove
dorejo. Ima večje število krav molznic in dobro 
lokacijo kmetije, zato se je tudi Kmetijska za
druga Laško odločila, da tam postavi zbiralnico 
mleka.

Na vprašanje, kaj ji osebno pomeni praznik 8. 
marec, pa je odgovorila:

»Zdi se mi, da prav na dan 8. marca — dneva 
žena, delamo prevelik cirkus. Vsaka ženska, ki 
ni samo delavka v združenem delu ali kmetica, 
je tudi gospodinja in mati, bi morala biti vse leto 
deležna večje pozornosti. En sam dan te pozor
nosti pa ne odtehta njenega dela, truda in razda
janja skozi vse leto.

V naši socialistični družbi je sicer ženska po
polnoma enakopravna moškemu. V praksi pa 
kot kmetica te enakopravnosti ne čutim popol
no.

Gospodinjstvo, vzgoja otrok in delo na kme
tiji mi vzame toliko časa, da se v kakršnekoli de
javnosti ne morem vključevati, ker mi eno
stavno zmanjka časa.«

Na vprašanje, kako pa ona sama praznuje 
praznik dan žena, je odgovorila:

»Ob dnevu žena se me s šopkom rož spomnita 
sinova in mož. Na drug način pa tega dneva ne 
praznujem, kajti samo delo na kmetiji ti eno
stavno tega ne dovoli, ker ga ne moreš preložiti 
na kakšen drug dan.« Zdenka Maigon

TANJA POŽLEP dela v skupnih službah DO 
Avto Celje — Celje, vprašali smo jo, kaj ji po
meni Dan žena?

Menim, da ježe na oz. mati v vsakdanjem živ
ljenju še vedno bolj obremenjena.

Na ta dan sem vesela pozornosti domačih, 
tudi pozornosti v delovni organizaciji.

Kako ste Dan žena praznovali včasih?
Včasih smo ta dan praznovali bolj prisrčno, 

skromno, večji poudarek je bil na ženi — mate
ri.

Kako ga praznujete v delovni organizaciji?
V delovni organizaciji nam vsako leto pripra

vijo proslavo in nas obdarijo s cvetjem.
Alenka Škapin

JOŽICA LAH dela v gostinstvu že 28 let in v 
vseh teh letih je bila izza točilnega pulta živa 
priča veselemu razpoloženju gostov ob najra
zličnejših veselih dogodkih, proslavljanju raz
nih osebnih praznikov ali drugih srečnih dogod
kov, ki so bili povod razpoloženi in veseli družbi 
v gostišču.

Ko smo jo povprašali, kaj ji pomeni 8. marec 
— dan žena — nam je odgovorila:

Veste, sam 8. marec je zame delovni dan kot

vsi drugi v letu. Pomen tega praznika, ki je na
menjen ženam, pa bi moral veljati enako za vse 
žene sveta, tudi v deželah, kjer še vedno gledajo 
na žensko kot manjvredno bitje. Pri tem pa 
spregledajo njeno najpomembnejšo vlogo ma
terinstva, ki zagotavlja nadaljnje potomstvo. V 
civiliziranem svetu pa smo ženske dokazale, da 
smo ne glede na šibkejšo strukturo telesa ena
kovreden član družbe tako v proizvodnem kot 
upravljalskem procesu. Res pa je, da tudi v da
našnjem času mora ženska svoje fizične in 
umske sposobnosti vedno znova dokazovati in 
je v primerjavi z moško delovno silo za isto delo 
plačana manj. To velja predvsem za ves kapita
listični svet. Zato mislim, da je obeleženje enega 
samega dne v letu zelo skromna pozornost po
membni vlogi, ki jo ima ženska v vsaki družbi in 
da je skrajni čas, da postanejo pravice in dolž
nosti vseh ljudi do 'krepitve in razvoja družbe 
enake, ne glede na spol.

Jožica, kako pa ste praznovali 8. marec vča
sih? Ali so kakšne razlike med takratnim in da
našnjim praznovanjem?

Sama sem 8. marec največkrat praznovala na 
delovnem mestu. Lahko rečem, da smo včasih ta 
praznik praznovali bolj bučno kot danes. V ne
katerih delovnih organizacijah so v ta namen 
pripravili prave veselice in obdarovanja, ki pašo 
seveda bila odvisna od finančne moči posa
mezne delovne organizacije. Tudi gostišča so 
bila običajno ob teh dneh polno zasedena, pri
pravili so plese in druge prireditve. Takšen 
način se mi zdi, da je celo popačil pomen 8. 
marca, saj enodnevna darila, hrupno praznova
nje ne morejo odtehtati ostalih 364 dni v letu, 
niti nadomestiti veliko izrabljene življenjske 
sile matere, gospodinje, delavke in samouprav- 
Ijalke.

Zase lahko rečem, da ne rabim nobenega da
rila zato, ker sem ženska, ne podpiram pa nače
la, da več delati, zato ker sem ženska.

Imam pa za vse tiste može in moške, ki še niso 
izbrali primernega darila za obdarovanje svoje 
najdražje ali svojih sodelavk na delovnem 
mestu, predlog za najlepše darilo, to je:

»Načela emancipacije žena so vsestransko 
podprta in osvojena, vzemite jih v dejansko 
rabo tudi takrat, ko potrkajo na vaša vrata.«

Glede na to. da pa opravljamo dela v gostin
stvu večinoma ženske, ki smo zaradi težkih de
lovnih razmer in posebnosti delovnega časa 
oddvojene od družine in mnogo bolj izpostav
ljene poklicnim in drugim boleznim, saj odhaja 
večina naših sodelavk v pokoj preko invalid
ske komisije, bi bilo za nas veliko darilo naše 
družbe, da osvoji in podpre že podano pobudo 
za beneficirani staž gostinskih delavcev.

Fanika Ilijaš

Nov program 
prodaje v Lučki

Novi silosi 
za moko

V pripravi je program za iz
gradnjo silosov za moko na 
Merxovem kompleksu na 
Zgornji Hudinji, kapacitete 
1500 ton. Sredstva za grad
njo bi poleg delovne organi
zacije Mlinsko predelovalna 
industrija prispevali še repu
bliški iri občinski sklad za re
zerve.

Z izgradnjo silosov za 
moko bi delovna organizacija 
Mlinsko predelovalna indu
strija pridobila veliko in sicer 
bo s tem izboljšala celotni 
tehnološki postopek, mlin 
—silos za moko — pekarna, 
istočasno pa bi povečala tudi 
gotovost v oskrbi.

Kljub izredno velikim ambici
jam odgovornih v občini Celje, 
da v Celju odpremo mlečno re
stavracijo, pa se ta, ki so jo odprli 
leta 1985 z imenom LUČKA, ni 
najbolje obnesla.

Podobno kot v drugih mestih v 
Sloveniji, tudi v naši temeljni or
ganizaciji Gostinstvo in turizem 
Celje ugotavljajo, da »mleko, sir 
in jogurt v današnjih časih mla
dini ni tako priljubljen« v zgod
njih jutranjih urah, kot so to al
koholne pijače in cigarete.

Na osnovi analize v tej delovni 
sredini zaradi manj uspešne pro
daje in slabe donosnosti lokala, 
so se v temeljni organizaciji Go

stinstvo in turizem Celje odločili, 
da bodo v spomladanskih mese
cih ponudili nov program proda
je, ki pa bo zajemal predvsem 
hladne solate raznih vrst, po 
izboru hitro pripravljeno hrano 
— hamburger, pomfri — razne 
sire-hladne in pečene, osvežilne 

. pijače (mleko in likerji).
V temeljni organizaciji upajo, 

da bodo z novim programom bolj 
pritegnili mlade ljudi, pa tudi vse 
mimoidoče, saj bodo lahko vsa
kodnevne novosti iz tega pro
grama vsi prebrali na posebnem 
propagandnem panoju oziroma 
tabli pred vhodom v lokal 
LUČKA.
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Ti ljudje 
so zares srečni
Brez njih bi bila med nami praznina

Pokoj je človekovo zado
voljstvo in istočasno v človeku 
ustvarja praznino in neko čudno 
počutje.

Kljub vsemu pa je upoko
jencu lepo v duši, kadar ve, da 
njegov kolektiv ni pozabil nanj.

Upokojencem v delovni orga
nizaciji Teko ne dovolimo, da bi 
imeli občutek, da so osamljeni ali 
zapuščeni, kajti nanje se redno 
spominjamo in jih vsako leto ob 
zaključku leta povabimo na za
bavo in jih obdarimo, čeprav 
skromno. Vendar najvažnejše je, 
da človek ni pozabljen, ampak da 
ostane vpleten v mrežo vsakda
njega življenja tudi takrat, ko 
kolektivu ni več na očeh, ko o 
njem več ne govorimo vsak dan, 
ko tudi njegovih del in morebit
nih napak ne obravnavamo.

Kaj hočemo, vse to je člove
ško, vse, le pozaba na nekoga — 
ta je pa neopravičljiva.

Kaj mislite, od kod mi te bese
de, odkod sploh ideja, da o tem 
pišem. Ne boste uganili!

Prijetno dolžnost imam. da se 
v imenu naših dobrih starih sode
lavcev zahvalim vsemu kolektivu 
delovne organizacije Teko za 
tako prisrčno zabavo in prijetno 
vzdušje ob koncu leta. Upoko
jencev imamo kar precej, vendar 
nekaj je takih, ki se za nič ne bi 
hoteli odreči našemu povabilu na

skupne lepe trenutke. Ti ljudje 
so zares naši. Verjemite mi, ti 
ljudje niso bili pri nas samo v 
službi, da so si zaslužili pokojni
no, bili so nekaj več, bili so prija
telji — pravi prijatelji. Vsi vemo, 
da z leti ponagaja tudi zdravje, 
toda naši prijatelji dobro vedo, 
da je za dušo najboljše zdravilo 
dobra družba, kozarček dobrega 
vina in pesem, ki je pri nas nikoli 
ne manjka. Ni ga boljšega, tako 
pravijo, in jaz jim verjamem.

In kdo bi se jim odrekel, »fan
tov« srebrnolasih, hudomušnih 
oči in šarmantnega nasmeha?

Po tolikih letih bi brez njih 
med nami bila praznina in kar 
nekako dolgčas bi mi bilo na ta 
večer, prav zares.

Zato dragi moji prijatelji, tisti, 
ki se vedno odzovete našemu po
vabilu: Pavel Colner, Ivan Škor
janc, Ludvig Kopriva, Fanika 
Glažar, Franc Matko, Ivan Vr- 
stovšek, Anita Ograjenšek, 
Marta Mulej, Kristina Grabler in 
Angela Čalasan, hvala vam za 
prijateljstvo. Vesela sem, ker 
vem, da ste veseli tudi vi, kajti 
med nami je ostala nit prija
teljstva, ki je pa z leti postala 
tako močna, da je sploh ni mo
goče več pretrgati.

Vem, da me imate radi, a vedi
te, da vas imam rada tudi jaz!

Zdenka Detiček

Podarimo LUMBRIVIT našim rastlinam v stanovanju 
in na prostem. Samo nekaj žličk za bujno rast in obilno 
cvetenje sobnih rastlin in ne pozabimo na naše grmovni
ce, okrasno in sadno drevje.

Želimo, da živijo z nami zdrave in bujne rastline, zato 
jim pomagajmo z LUMBRIVIT gnojilom in nagradile 
nas bodo z zeleno svežino.

Narava daje najboljše, zato izberimo LUMBRIVIT— 
deževnikov proizvod.

Obogatimo naravo z naravnim ih naš trud pri vzgoji in 
negi rastlin ne bo zaman.

LUMBRIVIT lahko kupite v vseh Potrošnikovih pro
dajalnah. Če pa se zanimate za večje količine LUM
BRIVIT gnojila, se oglasite v Kmetijski zadrugi Laško 
ali pa pokličite po telefonu številka 730-511.

K razstavi 
Darinka 
Plevnika —
našega človeka

Likovnemu občinstvu na Rav
nah se je v februarju znova pred
stavil Darinko Plevnik, do upo
kojitve (1982) naš delavec in si
cer aranžer v tozdu Prodaja 
Ravne na Koroškem.

Darinko Plevnik je tokrat pri
pravil zares izjemno likovno do
živetje. V sila kratkem času je iz
delal 42 del, ki po svoji različ
nosti vzbujajo vtis, kot da gre za 
retrospektivno razstavo.

Poleg tega je tokrat razstavil 
tudi dela, ki odkrivajo novo, sko
rajda neizčrpno smer, v kateri se 
Plevnik spopada z motiviko, ki ji 
doslej ni pripisoval posebnega 
pomena.

Tako se je ob nostalgičnih 
kmečkih idilah in motivih lotil še

uravnoteženih barvnih kompozi
cij na robu abstraktnega slikanja.

Posebne pozornosti pa je 
vredno podnaslavljanje, saj se 
Plevnik pri slehernem delu v ce
loti podredi sporočilu.

Morda še to.
Vsa razstavljena dela je izdelal 

v grafični tehniki — monotypiji, 
ki jo Plevnik posebej rad upo
rablja. Pravzaprav to tehniko po 
krivici uvrščamo med grafične 
zvrsti, saj lahko avtor vsakd sliko 
odtisne le enkrat,kar po nasploh 
za grafiko ne drži.

Pričujoča razstava nedvomno 
pomeni preporod Plevnikovega 
ustvarjanja in njega samega.

Stane Bodner

Srečen sem
Običajno predstavljamo člo

veka ob pomembnih prelomni
cah. Likovna razstava, ki jo je 
letos postavil Darinko Plevnik v 
Likovnem salonu na Ravnah, pa 
je prav gotovo prelomnica, ob 
kateri se je vredno ustaviti. 
Predvsem zato, ker je Plevnik 
tokrat z vso ustvarjalno silo pre
senetil številne ljubitelje in poz
navalce likovne umetnosti, tako 
po številu, kakor po kakovosti 
razstavljenih del.

Če vzamemo, da je Darinko 
Plevnik takorekoč naš človek, saj 
je zadnjih trinajst let pred upoko
jitvijo delal kot aranžer v DO 
Potrošnik tozd Prodaja Ravne na 
Koroškem, je povsem jasno, 
zakaj smo teh nekaj vrstic name
nili prav njemu.

Kdove kolikokrat je Darinko 
Plevnik zamišljeno zastal pred 
večino svojih monotipij, da bi 
jim vedno znova vdihnil odtenek 
novega življenja, da bi iz njih 
obudil spomine na prehojeno 
pot. Tokrat sva skupaj, v tišini 
ravenskega gradu, ob njegovih 
najnovejših delih obnavljala to 
pot.

Darinko Plevnik se je rodil 
leta 1931 v Šentjurju pri Celju, 
kjer je preživel otroška leta, od 
koder se je kot fant vsak dan 
vozil na celjsko gimnazijo — 
lačen znanja.

Tu je zares spoznal in vzljubil 
učiteljski poklic ter se brez pre
misleka takoj po maturi odpravil 
na študij v Ljubljano — na Peda
goško akademijo v oddelek za 
slikarstvo, smer likovni pouk. 
Globlje ko se je zakopal v knji
ge, bolj je vrela iz njega skrita 
ustvarjalnost. Ne le likovna, tudi 
glasbena, ki ga je med študijem 
do kraja prevzela.

Priskrbel si je star kontrabas in 
se priključil pollegalni študen
tovski jazz skupini, ki je ob iz
kušnjah nekaterih članov iz tu
jine pričela utirati pot sodobnej
šim glasbenim tokovom pri nas.

Skupina je imela nemalo težav 
s takratnimi oblastmi, saj so jo 
pogosto preganjali in ostro kriti
zirali, ker pač ni uporabljala na
rodnih not in frajtonarice.

Po končanem študiju je sku
pina razpadla. Fantje so odšli k 
vojakom, Plevnik med pilote in 
padalce — po nove življenjske 
izkušnje.

Ko je prišel od vojakov, ga je 
takratno Ministrstvo za prosveto 
pri slovenski vladi z dekretom 
poslalo učiteljeva! na novo ra
vensko gimnazijo.

Tu se je srečal s povsem dru
gačnimi ljudmi.

Zakoreninjena tradicija na 
Koroškem je od nekdaj uveljav
ljala dedovanje poklicev. Tako 
je bil sin knapa lahko le knap, sin 
fužinarja fužinar, sin kmeta pa 
izključno kmet.

Drži sicer, da so Korošci trdo- 
bučni ljudje, so pa tudi mehkega 
srca in Plevnika so toplo sprejeli. 
Nova gimnazija je tudi prekinila

tradicijo ter usmerila mnoge 
mlade ljudi v poklice vseh vrst.

Plevnik se s ponosom spomi
nja tistih časov, saj ni bilo malo 
njegovih učencev, ki jim je prav 
on pomagal izbrati poklic, v ka
terem so še danes uspešni in 
srečni.

Le kako leto je takrat živel 
sam — v Gradisovi baraki, 
potem pa si je našel družico in 
ustvaril družino. Dva krepka in 
brihtna fanta mu je dala. Eden 
bo kmalu zdravnik, drugi geome
ter.

S slikanjem pa se takrat ni kaj 
prida ukvarjal. Mlada družina, 
priprave in pouk, pa mnogo po
svečenega časa scenografiji v 
gledališču, so ga povsem zaposli
le. Le tu in tam kakšna slika po 
naročilu. Dan je bil prekratek za 
vse, kar bi hotel in zmogel.

Kakor pa je pričelo usihati šte
vilo dramskih igralcev in s tem 
predstav, je v njem naraščala 
želja po iskanju novih področij, 
kjer bi lahko sprostil svoje 
ustvarjalne sile. In našel je 
dobro priložnost.

Leta 1969 je zapustil gimna
zijo in učiteljski poklic ter se kot 
aranžer zaposlil pri takratnem 
Trgovskem podjetju Žila, ki se je 
kmalu zatem - priključilo k 
Merxu.

Nova zaposlitev mu je omogo
čila, da se je začel s slikarstvom 
intenzivneje ukvarjati.

Za njim je sedaj že sedem sa
mostojnih in triindvajset skupin
skih razstav povsod po Jugoslavi
ji in tudi v tujini. Kar štirikrat je 
sodeloval na Extemporu v Do
brni, trikrat se je udeležil likov
nih kolonij — povsod uspešno.

Od vseh razstav pa se najraje 
spominja tiste iz leta 1972. Bil je 
njen pobudnik, organizator in 
mentor. Takrat so skupaj raz
stavljali na Ravnah Merxovi 
aranžerji Darinko Plevnik, Stane 
Petrovič, Milan Kolšek in Stane 
Bodner. Trije zelenci in preka
ljen maček. Potegnil nas je za 
sabo in nam odprl nove perspek
tive.

Ko sva se nazadnje pogovarja
la, me je prosil, naj zapišem tudi, 
da ne najde zadosti velikih 
besed, s katerimi bi se lahko zah
valil za vsestransko pomoč in 
spodbude, ki jih je bil doslej de
ležen v svoji delovni organizaciji.

Pomagale so mu premostiti 
mnoge življenjske krize, ko je 
mnogo prerano izgubil ženo in se 
spopadal s trenutki krute resnice. 
Z borno pokojnino je šolal svoja 
sinova, jima odpiral vrata v svet.

Danes deluje - pomirjeno. 
Muze ustvarjalnosti ga niso za
pustile. Kadar v svoji prijetni 
kuhinji lista po kupu časopisov in 
revij, skozi nasmeh pravi:

— Srečen sem, da me je na
rava obdarila z ustvarjalnim 
duhom.

Premnogokrat me je potegnil 
iz obupa in mi pokazal pravo pot.

Stane Bodner

Sodelujte v nagradni igri
Delovna organizacija Potrošnik je za 8. marec — praznik 

dneva žena — za vse Merxove žene in dekleta pripravila na
gradno igro. Torej igra je samo za nežnejši spol.

Vprašanja se glasijo:
1. KDAJ SO V CELJU ODPRLI PRVO MERKOVO 

SAMOPOSTREŽNO TRGOVINO IN KATERA JE TA 
SAMOPOSTREŽNA TRGOVINA?

2. KOLIKO BLAGOVNIH HIŠ IMA DELOVNA OR
GANIZACIJA POTROŠNIK? NAŠTEJ JIH!

Vse odgovore pošljite na dopisnici na naslov:
MERK VESTNIK,
63000 CELJE 
Ulica 29. novembra 16
s pripisom NAGRADNA IGRA POTROŠNIK

MED ičSEMI PRAVILNIMI REŠITVAMI BOMO IZ
ŽREBALI TRI NAGRADE V OBLIKI DARILNIH 
BONOV IN SICER V VREDNOSTI:

L nagrada: 5000 dinarjev
2. nagrada: 3.000 dinarjev '
3. nagrada: 2.000 dinarjev

NE POZABITE! NAGRADNA IGRA JE SAMO ZA 
ŽENE IN DEKLETA, NAGRAJUJE VAS DELOVNA 
ORGANIZACIJA POTROŠNIK
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V preurejenem oddelku delikatesnega blaga v Marketu Hudinja vam poleg bogate izbire 
vseh vrst mesnih izdelkov ter mlečnih proizvodov še posebej priporočamo nakup:

— tatarskega 
bifteka

— francoske 
solate

— pečenih 
piščancev

— kuhane 
šunke

Po nakup izdelkov za vaš pogrinjek vas vabi kolektiv Market Hudinja.

KDOR IŠČE — TA NAJDE

Potrošniki soseske Hudinje in okolice!
Preuredili in posodobili smo vašo trgovino Market na Hudinji.

Ob bogati, pestri in odslej še boljši izbiri vseh vrst živil ter gospodinj
skih potrebščin vam bo nakup še lažji.

Priporočamo ogled in nakup na oddelku svežega mesa in delikate
snega blaga.

OBIŠČITE MARKET NA HUDINJI TER SE SAMI PREPRIČAJTE!

MEWL POTROŠNIK CELJE

•. ;• ; tJOBSSS?!-' KŠS SŠHKSSg3S&ISHHTOiaE

Program prireditev 
do konca leta

Že nekajkrat smo preko našega glasila pozvali 
gostinsko turistične delovne organizacije k sodelo
vanju. Na najbolj neposreden način smo želeli sez
nanjati vse naše delavce o vseh prireditvah, ki se 
dogajajo v naših gostinsko turističnih objektih. Žal 
ni bilo večjega odziva, zato smo pisali le o tistih ak
cijah in prireditvah, za katere smo slučajno izvede
li, pa še to takrat, ko so bile že za nami.

Žato smo bili toliko bolj veseli pisma, ki nam ga 
je poslala temeljna organizacija Gostinstvo in turi
zem iz Celja in v katerem je za celo letošnje leto 
program prireditev v njihovih gostinsko turističnih 
objektih. Danes vam v celoti predstavljamo njihov 
program, v posameznih številkah pa vas bomo, 
dragi bralci, sproti opozarjali, da si boste lahko še 
pravočasno rezervirali in se pripravili.
HOTEL MERX (telefon 21-918) 
od 14. 2.
do23.2.1987 TEDENBIFTKOVINSTEAKOV 
od 7. 3.
do 10. 3.1987 DNEVI ARGENTINSKE 

KUHINJE
od 15. 8.
do 22. 8.1987 DNEVI NEMŠKE KUHINJE 

(glazba na vrtu)
od 15. 9.
do 23. 9.1987 DNEVI KITAJSKE KUHINJE — 

SEČUAN

MOTEL MERX 
od 19. 1.
do 26.1.1987 TEDEN PALAČINK IN 

COCKTAILOV
VEČER LATINSKE AMERIKE 
(pevec ALBERTO GREGOROČ 
in plesni par)
PRAZNOVANJE PUSTA ZA 
DELAVCE sozda MERX 
PUSTNA SOBOTA 
(IGRA ANSAMBEL CASINO) 
PUSTNI TOREK 
DAN ŽENA (program, 
igra ansambel CASINO)
DAN ŽENA — popoldne za 
zamudnike (igra ansambel 
CASINO)
MODNA REVIJA 
S HUMORJEM 
NASTOP NARODNO
ZABAVNEGA ANSAMBLA 
KOZJANSKA NOČ —v 
FOLKLORNA PRIREDITEV

21. 2. 1987

27. 2. 1987

28. 2. 1987

3. 3. 1987
7. 3. 1987

8. 3. 1987

April

Maj

Junij

Julij-
september PRIREDITVE IN NASTOPI

September-
december

ANSAMBLOV NA PROSTEM

VEČ KULINARIČNIH 
DNEVOV:
— MARTINOVANJE
— SLOVENSKA LJUDSKA 

KUHINJA
— SILVESTROVANJE

RESTAVRACIJA HUDINJA
Maj KRAJEVNI PRAZNIK —

PRIREDITEV NA PROSTEM 
Maj PRAZNIK DELA —

priprava golaža in shod
RESTAVRACIJA NOVA VAS
Marec TEDEN ZAGORSKE KUHINJE

S TAMBURAŠI
Maj PRAZNIK DELA,

priprava golaža in shod
Junij KRAJEVNI PRAZNIK —

PRIREDITEV NA PROSTEM
Julij-
september 3-KRAT PLES NA PLOŠČADI 

pred restavracijo
Oktober POSEBNA PONUDBA HIŠNIH

SPECIALITET OB DNEVIH 
SEJMA OBRTI

RESTAVRACIJA GORICA VELENJE 
28. 2. 1987 PRAZNOVANJE PUSTA

8. 3. 1987 PRAZNOVANJE DNEVA
ŽENA Z GLAZBO

April TEDEN ARGENTINSKE
KUHINJE

Maj TEDEN MADŽARSKE
KUHINJE

Junij-
september GOSTOVANJE ANSAMBLA — 

DVE VEČJI PRIREDITVI 
Oktober MARTINOVANJE
Oktober VELENJSKI SEJEM
November MODNA REVIJA
December ZAKLJUČKI LETA,

SILVESTROVANJE 
Skozi vse leto VSAK PETEK FILMSKA 

PREDSTAVA 
V RESTAVRACIJI

STARI GRAD
Junij GLEDALIŠKA PRIREDITEV

NA PROSTEM
September KONCERT KLASIKE

NA PROSTEM
Vse druge prireditve bodo na Starem gradu v 

dogovoru s Turističnim društvom iz Celja.

Iz pravne 
prakse

Izračun
pokojninske osnove 
od leta 1990

Vprašanje:
V letu 1990 bomo, v skladu z 

novelo zakona o temeljnih pravi
cah iz pokojninskega in invalid
skega zavarovanja, pričeli z dru
gačnim načinom izračunavanja 
pokojninske osnove. Osebne do
hodke, ki služijo kot podlaga za 
izračun pokojninske osnove 
bomo, namesto na vrednost pred
zadnjega leta dela, začeli preraču
navati na vrednost zadnjega leta 
dela. Ali ne bodo s tem upokojen
ci, ki bodo pravico do pokojnine 
uveljavili do tedaj, zaradi tega 
prikrajšani? Kako bodo odprav
ljene razlike?

Odgovor:
V skladu s 106. členom zakona 

o spremembah in dopolnitvah 
zakona o temeljnih pravicah iz 
pokojninskega in invalidskega 
zavarovanja (Uradni list SFRJ, 
št. 75-85) bomo osebne dohod
ke, ki služijo kot podlaga za do
ločitev pokojninske osnove, v ce
loti preračunavali glede na vred
nost zadnjega leta dela od 1. ja
nuarja 1990 dalje.

S postopnim prehodom na 
novi način izračunavanja pokoj

ninske osnove pa, v skladu z dru
gim odstavkom navedenega 
člena zveznega zakona, priče
njamo že letos. Od L januarja 
1987 smo dolžni osebne do
hodke iz prejšnjih let dela prera
čunati na zadnje leto dela v višini 
25 % porasta v tem letu, s 1. ja
nuarjem 1988 se ta delež pove
čuje na 50% in s L januarjem 
1989 na 75%.

Novi način izračunavanja po
kojninske osnove ne bo veljal le 
za nove upokojence, tiste, ki se 
bodo upokojevali od letos dalje, 
temveč tudi za tiste, ki so v pre
teklih letih uveljavili pravico do 
pokojnine. To bo zagotovljeno s 
preračunom pokojnin, uveljav
ljenih do 31. decembra 1986.

Preračun teh pokojnin bo prav 
tako potekal v štirih etapah. 
Najprej bo zajel upokojence, ki 
jim je bila pokojnina odmerjena 
od pokojninske osnove, izraču
nane na podlagi osebnih dohod
kov, doseženih najmanj v dveh 
letih dela, ki so se upokojili od 
leta 1965 dalje. Kasneje, ko 
bodo v posameznem letu znani 
učinki preračuna teh pokojnin, 
pa tudi pokojnine, priznane pred 
letom 1965 ali po tem datumu, ki 
so bile odmerjene po predpisih, 
veljavnih pred letom 1965. De
leži povečanja pokojnin bodo v

posameznem letu enaki tistim, ki 
so določeni za postopen prehod 
na novi način izračunavanja po
kojninske osnove, torej 25 %, 
50% itd. Povečanje pokojnin v 
posameznem letu bo različno, 
odvisno pač od tega, za koliko 
odstotkov je porasel povprečni 
osebni dohodek vseh zaposlenih 
delavcev na območju republike v 
letu, ki je bilo kot zadnje upošte
vano za izračun pokojninske o- 
snove v primerjavi s predzadnjim 
letom. Pri novih upokojencih (ki 
so se upokojili L julija 1983 
ali kasneje) pa od porasta' 
povprečnega osebnega dohod
ka vseh zaposlenih delavcev 
na območju republike v zadnjem 
letu dela upokojenca v primer
javi s predzadnjim letom. Pove
čanja ne bodo deležne vse po
kojnine. Nekateri upokojenci že 
sedaj namreč uživajo precej višjo 
pokojnino, ker jim predpisi tako 
pravico jamčijo. Če bo pokojni
na, ki jo sedaj uživajo, še vedno 
višja od tiste, ki bi jo, če jim 
predpisi ne bi zagotavljali pra
vice do večje pokojnine — ta pa 
je izračunana na podlagi doseže
nih osebnih dohodkov iz določe
nega obdobja in bo tudi preraču
nana — bodo seveda še naprej 
uživali višjo zajamčeno pokojni
no. Pri teh upokojencih novi 
način izračunavanja pokojninske 
osnove torej ne bo neposredno 
vplival na višjo pokojnino.

Upoštevajoč povedano, upo
kojenci, ki so pridobili pravico 
do pokojnine do 31. decembra 
1986, zaradi novega načina izra
čunavanja pokojninske osnove, 
ki pri odmeri njihove pokojnine 
ni bil uporabljen, ne bodo pri
krajšani in v letu 1990ne bo po-, 
trebno sprejemati ukrepov za 
odpravljanje razlik med novimi 
in starSni pokojninami.
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MGKX 
VESTNIK

Rekreacija delavcev

STRAN 8

FEBRUAR 1987

Rezultati bodo prišli

V zadnjem času namenjamo 
vse več pozornosti prav telesnim 
aktivnostim delavcev, saj s tem 
dosežemo boljše počutje, izbolj
šanje psihofizičnih sposobnosti 
ter tudi delovne storilnosti.

Za naše delavce vsak teden pri
pravljamo vodeno rekreacijo v 
telovadnici Osnovne šole XIV 
divizije na Dobrni. Ustvarili smo 
krog rekreativcev, ki se sestaja iz 
tedna v teden, veseli pa smo tudi 
vedno novih obrazov. Radoved
neži, ki pridejo pogledat samo iz 
»firbca«, postanejo ponavadi 
redni člani naše vadbene skupi
ne.

Za delavce pripravljamo tudi 
redna poučevanja plavanja, 
smučanja, smučarskega teka...

Vendar glede na dane možno
sti bi naj vsi obvladali vsaj 
osnove teh panog, ki so vsekakor 
življenjskega pomena.

Ker se je pokazalo, da imajo 
naši delavci tudi mnogo tekmo
valnih hotenj, smo priredili več 
prijateljskih srečanj z drugimi 
delovnimi organizacijami, na 
primer košarkarski maraton — 
12 ur košarke z ekipo delovne 
organizacije Aero in podobno .

Vključili smo se v SŠI ter na
stopili na občinskih prvenstvih. 
Največ ji uspehi v letu 1986:

moški: košarka 1. mesto v IV. 
ligi, basket 1. mesto v Il.ligi, na
mizni tenis 1. mesto v III. ligi,

kegljanje 2. mesto v občinski 
sindikalni ligi.

ženske: odbojka 1. mesto v V. 
ligi.

Uspešno smo tudi nastopali ter 
se uvrščali v tenisu, smučarskem 
teku... Medalje smo prinesli tudi 
z GTZ Slovenije, s tekmovanja 
zdravstvenih delavcev SV Slove
nije, mnogo pa tudi z letnih ter 
zimskih iger TRIM MERK 86.

Skupni zbir vseh aktivnosti na 
področju športa in rekreacije pa 
nam je prinesel dve izredno dra
goceni priznanji na celjskem 
območju: med delovnimi organi
zacijami v skupini I so moški do

segli 2. mesto, ženske pa v sku
pini II 3. mesto. Vsekakor lepi 
uspehi in spodbuda za naprej, 
saj stremimo za še večjimi in 
boljšimi dosežki in uvrstitvami, 
ne nazadnje pa tudi k izboljšanju 
športnih in prijateljskih vezi z 
drugimi delovnimi organizaci
jami znotraj sestavljene organi
zacije.

Rezultati bodo prišli z več ra
zumevanja za šport in rekreacijo 
v naši delovni organizaciji ter z 
veliko aktivnostjo naših delavcev 
na tem področju.

Zmago Tajnšek

Pohod Po poteh XIV. divizije Smučarski tečaj
Smučarska sekciia sozda Mene Rezultati-

Kot vsako leto, so tudi letos 
pripravili pohod po poteh borcev 
XIV. divizije. Ker me je zani
mala pot, ki jo je prehodila le
gendarna XIV. divizija, sem 
sklenil, da se ga tudi sam udele
žim.

Dne 6. februarja smo se zbrali 
pohodniki na železniški postaji v 
Laškem. Posebni vlak je odpeljal 
ob 7.30.uri. Med vožnjo do Pla- 
viča smo se ustavili v Šmarju pri 
Jelšah, kjer so se nam pridružili 
šmarski pohodniki. V Plavič smo 
se pripeljali ob deveti uri. Tu so

nas pričakali pripadniki JLA iz 
Ljubljane, s katerimi smo krenili 
na kratko pot do Sedlarjevega. 
Tam smo imeli s prijaznimi do
mačini kratko proslavo in otvori
tev pohoda. Po dobri malici smo 
ob enajsti uri krenili proti Zagor
ju. Pot je bila dolga, vendar ne 
naporna, saj so nas domačini po
gosto vabili na čaj. Spotoma smo 
se ustavljali pri spomenikih pad
lim borcem XIV.divizije in pola
gali vence. V Zagorje smo prišli 
popoldan. Vojaki iz Celja so nas 
že čakali s pripravljenim kosi-

Rešitev nagradne križanke
VODORA VNO:

ASPARAGUS, TOMSK, STANDARDI
ZACIJA, TRST, ROM, OMENEK, RATAR, 
BIRO, PONI, OD, GALICA, REMI, ZŠ, NI
KOZIJA, KEKEC, LUKS, AVON, ZA, LAS, 
TANAGRA, VANILIN, INARI, ATMAN, 
TROSEK, LETVA, ARKADA, II, TLA, 
KRAAL, ATONA

REŠEVALCI NAGRADNEIZŽREBANI 
KRIŽANKE

1 - nagrada: Suzana BRGLEZ, 63206 Strani
ce. Bukovje 8 — 2.500 dinarjev

2. nagrada: Mojca HLUPIČ, 63210 Slov. 
Konjice, Toneta Meliva 4 — 2.000 dinarjev

3. nagrada: Uroš ROMANIČ, 63000 Celje, 
Celovška 9 — 1.500 dinarjev

4. nagrada: Jelka KUKOVIČ, 63230 Šentjur, 
M. Zidanška 8-a — 1.000 dinarjev

5. nagrada: Marija NEDELJKOVIC, 63270 
Laško, Pivovarniška 2 — 700 dinarjev

RAZPIS ZA NAGRADNO KRIŽANKO:
1. nagrada 2.500 dinarjev
2. nagrada 2.000 dinarjev
3. nagrada 1.500 dinarjev
4. nagrada 1.000 dinarjev
5. nagrada 700 dinarjev

lom. Po kosilu smo pot nadalje
vali proti Planini. Tja smo prišli v 
trdi temi. Prespali smo v šoli. Bili 
smo zelo utrujeni, a do zabave in 
smeha nam je še vseeno bilo. Na
slednje jutro smo vstali ob sedmi 
uri. Po zajtrku smo imeli pogo
vor s preživelim borcem NOB. 
Ogledali smo si tudi muzej na 
Planini. Ob enajsti uri smo kre
nili proti Zabukovju, kamor smo 
prišli ob petnajsti uri. Pot je bila 
dolga, saj so nas ovirali snežni 
zameti in vse težje noge. V Za
bukovju smo se okrepili z dobrim 
kosilom in laškim pivom. Ob 
šestnajsti uri smo krenili proti 
Henini. Pot se je vzpenjala, spuš
čala, vijugala in zato so proti ve
čeru nekateri že omagovali. Ko 
smo prišli v Menino, smo dobili 
večerjo, ki nam je zaradi utruje
nosti manj teknila. Prijazni do
mačini so nas sprejeli v svoje 
domove, kjer smo prenočili. Zju
traj smo vstali, zajtrkovali in se 
spet podali na pot, tokrat proti 
Gračnici. Tam so nas že čakali 
pohodniki druge etape. Ob spo
meniku Iliji Badovincu smo ime
li skupno proslavo, nato v gostilni 
Blatnik kosilo, popoldan pa smo 
se z avtobusom odpeljali domov.

Peter Gašperčič

Smučarska sekcija sozda Mera 
je od 23. do 27. januarja pripra
vila na gričku Petričku smučarski 

.tečaj za otroke na Golovcu in za 
odrasle. Otroke so razdelili po 
skupinah, odvisno od njihovega 
smučarskega znanja, ki so ga pri
kazali pred začetkom tečaja s te
stiranjem terenskega smučanja. 
Tako so 43 otrok razdelili v 4 
skupine, ki so jih poučevali trije 
vaditelji in en učitelj smučanja. 
Tečajniki so dobro osvojili smu
čarske veščine, ki so potrebne za 
dobro, varno in vedro smučanje. 
Svoje smučarske sposobnosti so 
pokazali zadnji dan na tekmova
nju v veleslalomu, kjer so jih 
razdelili v kakovostne skupine.

KRAJ NA 
KRKU

TRAVA
DRUGE
KOŠNJE

KRAJ PRI 
KOPRU S 

SR. VEŠKIM 
GRADOM

ORIENT. 
PRAŠEK 

ZA BARVA
NJE LAS

16. IN 25.
ČRKA

ABECEDE

VRSTA
ZAČIMBE

AMERIŠKI MIKRO
BIOLOG, KI JE ODKRIL 

CEPIVO PROTI 
OTROŠKI PARALIZI

KANADSKI
PEVEC

POPEVK
(PAUL)

LAVO
ČERMEU

NAZIV VOJ
SKOVODIJ 

ALEKSAND 
VELIKEGA

VRSTA
ZOBA,

OČNJAK

Rezultati:
I. skupina: dečki:
1. Gregor ROJC
2. Sebastijan ŽUŽEK
3. Gregor KNEZ

DEKLICE:
L Eva GLAVAN
2. Urška MAVEC
3. Katarina JEKUŠ

II. skupina: dečki:
1. Srečko ZORIN
2. Jernej MAJCEN
3. Bojan MLADENOVIČ

DEKLICE:
L Tina MAVEC
2. Polona KOŠTOMAJ
3. Maja PODJED

III. skupina: DEČKI 
L Uroš DEČMAN
2. Jernej GORIŠEK
3. Sebastijan CIGOJ M

DEKLICE:
L Manica MAROVT
2. Petra MAVEC
3. Ana ŠPILJAR

Na koncu so vsi mladi tekmo
valci dobili diplome, kresničke in 
darila.

Slavko Lisec

POVRŠIN.
MERA

RUSKI 
PESNIK IN 
PROZAIST 
(NIKOLAJ)

VODJA
VLAKA

NESKON
ČNO ČAS. 
OBDOBJE, 
VEČNOST

ELEMENT
POSKA

KOVANJA

PREBITEK,
OSTANEK

PRAVOSL.
DUHOVNIK

PESNIK
MODERNE

(»JERALA«

SPODNJA
OBLAČILA

DOMAČA
PERNATA

ŽIVAL

STARORIM
POZDRAV

IZDELEK 
KLEKLJA

RIC
ŽIVALSKI

KROG

TIŠINA,
MOLČANJE

PTICA
PEVKA

SREČANJE 
OB ČAJU

• ••
EL SADAT

ORIENT. 
GOSTIŠČE 

S PRE
NOČIŠČI

HITROSTNA
TEKMA

0’KAY

VRSTA RAZ
STRELIVA

OSMI TON 
GLASB. 

LESTVICE

FR. FILM. 
IGRALKA 

(MICHELE)

JUNAK
DŽUNGLE DIKTAT

ZNAMKA
ČEŠKIH
AVTO

MOBILOV

TRAVNIK 
OB VODI

ENOČLENIK 
V MATEM.

STROJILO SODOBNIKI
KELTOV

KRAŠKA 
PLANOTA 

PRI SPLITU

PRITR-
DILNICA

USTOLI
ČENJE

POOBLA
STILNE
LISTINE

VELEPO
SLANIKA

PRESTOL
NICA ANT. 

BABILONIJE]

BODICA

NAŠA NAJ- 
DALJ. REKA

KURIR ČIR, TUR

STENA STAROSL.
ČRKA

DRAGO
GOLOB

ILUSTRI
RAN

ČASOPIS

DARUVAR PREBIVA
LEC IRAKA

IVAN
ČARGO


